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Samorządowcy apelują: Albo trzecia i kolejna kadencja, albo po drugiej kadencji 
świadczenie emerytalne. I to sowite... | STR. 3

Biało-czerwony 
weekend

BĘDZIE KOLEJNY SUPERMARKET W OLEŚNICY STR. 9

Kościół 
vs Jagielska
I kibice vs Jagielska. 
Sprawa aborcji w Oleśni-
cy wciąż jest głośna. Do 
akcji ponownie wkroczyła 
prokuratura. STR. 3,7

Na budowie 
ludzi mrowie
„Panorama” sprawdziła, 
co zostanie niedługo 
wybudowane w powiecie 
oleśnickim. STR. 7

 Czarna pszczoła żyje

 Banerem w starostę

 Wiatrowe w Sycowie?

 Stracił połowę włosów 
     i posiwiał

 Kto naraził szpital 
     na straty?

 Oleśnicą będą grać

Zd
ję

ci
e 

ilu
st

ra
cy

jn
e

BURMISTRZOWIE I WÓJTOWIE 
CHCĄ 18.000 EMERYTURY 
PO DWÓCH KADENCJACH
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O dwie inwestycje wnioskuje w 
swojej interpelacji radni Polski 
2050.

Interpelację w sprawie budowy 
chodnika przy ulicy Wojska Pol-
skiego oraz ciągu pieszo-rowero-
wego przy ulicy Wileńskiej złożył 
Krzysztof Skórzewski, radny Pol-
ski 2050. 

O tej pierwszej potrzebie napisa-
liśmy już w Panoramie. 

- Chodzi o budowę chodnika 
przy ulicy Wojska Polskiego na 
odcinku od ronda Niepodległości 
do mostu na rzece Oleśnica - mówi 
rajca. - Wnoszę o uwzględnienie w 
planach inwestycyjnych powiatu 
budowy chodnika o długości 85 
metrów zlokalizowanego wzdłuż 
ulicy Wojska Polskiego po stronie 
restauracji KFC. Wskazany frag-
ment stanowi obecnie newralgicz-
ny i niebezpieczny odcinek drogi 
zwłaszcza dla pieszych porusza-
jących się pomiędzy obiektami 
handlowymi KFC i Lidla. Brak 
wydzielonego ciągu pieszego na-
raża mieszkańców poruszających 
się poboczem na ryzyko potrąceń 
- argumentuje.

To prawda. Poboczem na kur-
czaka z KFC często przemieszczają 
się w czasie długiej przerwy grupy 
uczniów, którym ciężko zachować 

bezpieczną odległość od jadących 
aut. Prędzej czy później dojdzie 
tam do potrącenia. 

W drugim punkcie swojej in-
terpelacji Skórzewski proponuje 
kontynuacja budowy ciągu pieszo-
-rowerowego wzdłuż ulicy Wileń-
skiej na wysokości parkingu przy 
cmentarzu. 

- Chodzi o zaplanowanie i reali-
zację brakującego odcinka ciągu 
pieszo-rowerowego o długości 73 
metrów wzdłuż ulicy Wileńskiej 
od drugiego zjazdu na parking 
przy cmentarzu do istniejącego od 
2021 roku ciągu pieszo-rowerowe-
go wybudowanego przez DSDiK 

w ramach inwestycji związanej z 
budową Wschodniej Obwodnicy 
Oleśnicy. Obecna luka komunika-
cyjna powoduje dezorientację użyt-
kowników oraz ogranicza spójność 
i funkcjonalność trasy rowerowej 
przy ulicy Wileńskiej - mówi rad-
ny. - Czy zarząd powiatu planuje w 
najbliższym czasie budowę chodni-
ka wzdłuż ulicy Wojska Polskiego 
na wskazanym odcinku? I pytanie 
drugie - czy Zarząd Powiatu podej-
mie działania zmierzające do reali-
zacji brakującego fragmentu ciągu 
pieszo-rowerowego przy ulicy Wi-
leńskiej? - pytał radny na sesji Rady 
Powiatu.  (ror)

Tu jest potrzebny  
chodnik, tam ścieżka

Ten chodnik do KFC jest konieczny!

Opozycja i rządzący wypowie-
dzieli się na temat głośnej abor-
cji w oleśnickim szpitalu.

Dwa oświadczenia w sprawie 
aborcji dokonanej przez Gizelę Ja-
gielską, wicedyrektor w Powiato-
wym Zespole Szpitali w Oleśnicy, 
usłyszeliśmy na sesji Rady Powia-
tu. 

Renata Wojciechowska mó-
wiła w imieniu opozycyjnego 
klubu Prawo i Sprawiedliwość. 
„Zwracam się do pana przewod-
niczącego w związku z szeroko 
rozpowszechnioną informacją, iż 
w Powiatowym Zespole Szpitali 
w Oleśnicy uśmiercono dziecko 
w 9 miesiącu ciąży i w związku 
ze wszczętym przez prokuraturę 
i toczącym się postępowaniem w 
tej sprawie. Klub Radnych Prawo 
i Sprawiedliwość zwraca się do 
Zarządu Powiatu, by podjął dzia-
łania w kierunku zawieszenie w 
wykonywaniu funkcji dyrektora 
do spraw lecznictwa do czasu roz-
strzygnięcia sprawy lekarz Gizeli 
Jagielskiej odpowiedzialnej za ten 
czyn”. 

Wojciech Paszkowski z kolei od-
czytał oświadczenie w imieniu rzą-
dzących klubów Koalicji Obywatel-
skiej i Ruchu Samorządowego.

Usłyszeliśmy, że „Rada Powia-
tu Oleśnickiego zwyczajowo nie 
podejmowała uchwał czy stano-
wisk o charakterze politycznym, 
ideologicznym, czy też etycznym. 
Szanujemy siebie nawzajem, każ-
dy z nas ma określone przekona-
nia i preferencje. Mimo wszystko 
zawsze optowaliśmy za tym, żeby 
względy ideologiczne czy religij-
ne nas nie poróżniły. Ale przede 

wszystkim nie były przedmiotem 
naszych oficjalnych decyzji”. 

Rządzący zwracają uwagę, że 
„niektóre stanowiska sugerują, że 
w sprawie aborcji wykonanej w 
oleśnickim szpitalu zapadł wyrok, 
że komuś została przypisana wina 
albo że chociażby postawiono ko-
muś zarzuty”. I przypominają, że 
„całość dyskusji dotyczy wyjąt-
kowo wrażliwej kwestii”. Dlatego 
też apelują „do wszystkich osób o 
wstrzęmięźliwie i rozważne for-
mułowanie ocen w tym temacie”. 

(ror)

PiS chce zawieszenia,  
rządzący wstrzemięźliwości

Renata Wojciechowska Wojciech Paszkowski

Radny proponuje chodnik i 
schody na perony dworca Ra-
taje.

Radny PiS zwrócił się w inter-
pelacji do władz miasta o „rozwa-
żenie budowy chodnika od ron-
da znajdującego się u zbiegu ulic 
Wojska Polskiego i Dobroszyckiej 
w stronę przystanku kolejowego 
Oleśnica Rataje wraz ze schodami 
schodzącymi na perony”.

- Mieszkańcy tamtego regionu 
skarżą się na konieczność nadkła-

dania dodatkowych kilkuset me-
trów w celu dotarcia do przystanku 
kolejowego. Chodnik oraz schody 
usytuowane w tamtym miejscu 
ułatwiłyby mieszkańcom Rataj do-
stęp do przystanku - ocenia Dawid 
Jankowski, który napisał, że „jeśli 
droga, której interpelacja dotyczy, 
nie znajduje się w zarządzaniu 
miasta i jej spółek proszę o prze-
kazanie jej, jak było to czynione we 
wcześniejszych przypadkach, do 
organu odpowiadającego w Zarzą-
dzie Powiatu”.  (ror)

Szybciej i krócej  
na dworzec

Czy można ułatwić dojście?

Rzeźba oleśnickiego artysty 
poszła na „emeryturę” do Izby 
Regionalnej w Namysłowie.

Rycerz, który od jesieni 1996 roku 
lat strzegł Bramy Krakowskiej w Na-
mysłowie, został wyrzeźbiony przez 
oleśnickiego rzeźbiarza Zbigniewa 
Podurgiela. „Trafił na widokówki i 
stał się znanym elementem promocji 
rycerskiej historii miasta, bo każdy 
turysta robił sobie przy nim zdjęcia” 
- podaje dr Marek Nienałtowski.

Te prawie trzy dekady pilnowa-
nia bramy w różnych warunkach 
pogodowych nadwyrężyło ryce-
rza. Próbowano go odrestaurować, 
ale okazało się to niemożliwe i wła-
dze miasta zadecydowały, że pój-
dzie na zasłużoną emeryturę, którą 
spędzi jako eksponat w miejscowej 
Izbie Regionalnej.

Nowa rzeźba została wykonana 
przez Grzegorza Michlata z Wo-
skowic Górnych.

(ror) 

Rycerz Podurgiela  
zszedł z warty

Oryginał trafił do muzeum

POWIAT W SKRÓCIE
Poradnia nadal w kościele
Tylko Parafia NMP Matki Miłosierdzia Bożego w Oleśnicy złożyła ofer-
tę i to ona poprowadzi specjalistyczną poradnię rodzinną na terenie 
powiatu oleśnickiego. Wysokość środków przeznaczona na realizację 
tego zadania w 2025 r. wynosi 20.000 zł.

MIASTO W SKRÓCIE
Kto przebuduje  
Kazimierza Wielkiego?

Pięć firm chce przebudować ulicę Kazimierza Wiel-
kiego wraz z przebudową kanalizacji deszczowej i 
sieci energetycznej oraz budową kanalizacji desz-
czowej. SDM przygotowała na zadanie 750.000 zł. 
Oto cenowe propozycje: Zakład Budownictwa Ogól-
nego i Inżynieryjnego Edward Kucułyma Oleśnica 
- 1.217.700 zł; konsorcjum Biobud Inwestycje (lider) 

Oleśnica - 778.590 zł; Miwro Byków - 1. 570.290 zł; 
Przedsiębiorstwo Inżynierii Wodnej i Ochrony Śro-
dowiska Oleśnica - 1.199.250 zł; Tom Trans Tomasz 
Walczak Oleśnica - 1.469.763 zł. Wszyscy dają 84 
miesiące gwarancji.

Pomodlili się za strażaków 
 i kominiarzy
W poniedziałek 5 odprawiona została msza święta 
w kościele NMP Matki Miłosierdzia w intencji straża-
ków i kominiarzy. 
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Jeszcze kilka lat temu uznano 
ją za gatunek wymarły. A teraz 
triumfalnie wróciła w Oleśni-
cy!

Zadrzechnia fioletowa to naj-
większa pszczoła spotykana w 
Polsce, nazywana także „czarną 
pszczołą”. W 2002 roku została 
uznana za gatunek wymarły. Ale 
wróciła do Polski. Ba, możemy ją 
spotkać w Oleśnicy, co udowodnił 
swoimi pięknymi zdjęciami Pa-
weł Ołownia, miłośnik przyrody 
i pasjonat fotografii. Jej fotografie 
wykonał przy Alei Jesionów, w 
pobliżu oleśnickich stawów.

- Ostatnio, sporadycznie, zaob-
serwowano pszczołę w naszym 

regionie. Owad składa jaja w 
spróchniałych drzewach, obumar-
łych konarach. Możliwe że ole-
śnickie „Wodociągi” z pobliskimi 
ogrodami, okażą się siedliskiem 
dla tej unikatowej pszczoły. Jest to 
wielka, przyrodnicza, oleśnicka 
niespodzianka. Jedna z działko-
wiczek, mająca ogródek w pobliżu 
stawów, mówiła mi, że od około 
2-3 lat spotykała właśnie czarną 
pszczołę. Teraz mamy namacalny 
dowód, że owad żyje w naszym 
mieście - mówi inny pasjonat fo-
tografii i przyrody, Wiesław Ma-
zurkiewicz. 

- Czarna pszczoła była wcze-
śniej uznawana za wręcz wy-
marłą w Polsce. Obecnie jednak, 

dzięki zmianom klimatycznym i 
zmniejszonej presji na środowi-
sko, jest spotykana coraz częściej.

Zadrzechnia fioletowa to gatu-
nek objęty ochroną częściową i 
nie powinno się niszczyć miejsc 
gniazdowania, a wręcz tworzyć 
nowe. Wymaga spokojnych, na-
słonecznionych stanowisk do 
założenia gniazda - podkreślił 
entomolog Jacek Twardowski z 
Uniwersytetu Przyrodniczego we 
Wrocławiu w rozmowie z Zieloną 
Interią.

A autor unikatowego zdjęcia 
mówi, że drugą pszczołę widział, 
ale nie zrobił jej zdjęcia, na polu 
rzepaku za rzeką.

(ror)

Czarna pszczoła żyje!

Porównali Gizelę Jagielską 
do niemieckiego zbrodniarza. 
Będą mieli kłopty...

Na meczu Leg i i  z  Lec h ią 
Gdańsk w Warszawie kibice na 
„Żylecie”, czyli trybunie dla najza-
gorzalszych fanów Legii, wywie-
sili dwa transparenty. Jeden odno-
sił się do Rafała Trzaskowskiego, 
drugi uderzał w Gizelę Jagielskiej. 
Na banerze pojawił się napis „Ja-
gielska=Mengele”. Lekarka zosta-
ła porównana do niemieckiego 
zbrodniarza wojennego Josefa 
Mengele.

Prokuratura Okręgowa w War-
szawie zajęła się tymi transpa-
rentami i wszczęła dochodzenie 
„w sprawie pomówienia Gizeli 
Jagielskiej i Rafała Trzaskow-
skiego (...) o takie postępowanie i 
właściwości, które mogły poniżyć 
ich w opinii publicznej i narazić 
na utratę zaufania potrzebnego 
dla danego rodzaju stanowiska”. 
Postępowanie będzie prowadzo-

ne w kierunku ewentualnego 
popełnienia przedstawia art. 212 
§ 1 Kodeksu karnego. To znieważe-
nie zagrożone jest karą grzywny, 
ograniczenia wolności albo po-
zbawienia wolności do roku. Ten 

artykuł kodeksu jest powszechnie 
krytykowany jako ograniczający 
wolność słowa. 

Stołeczny klub w oświadczeniu 
odciął się od treści na banerach.

(ror)

MIASTO W SKRÓCIE
Wyleją mieszankę na zimno
Kto wykona remont nawierzchni bitumicznej ulicy Energetycznej przy 
zastosowaniu mieszanki mineralno-emulsyjnej na zimno
typu slurry seal? Chętnych jest dwóch. Przedsiębiorstwo Budownic-
twa Drogowego S.A. Kalisz proponuje cenę 486.145 zł, a spółką Sat 
z Oławy - 406.515 zł. Firmy dają 36 miesięcy gwarancji. SDM na na 
zadanie 550.000 zł.

W Polsce jest 1020 miast. 382 są zrzeszone 
w Związku Miast Polskich. Wśród nich są 
Bierutów, Międzybórz, Oleśnica i Syców. Nie 
ma z naszego powiatu tylko Twardogóry. 

Jedną z najgorętszych kwestii na kolejnych 
obradach różnych gremiów związku jest 
kwestia dwukadencyjności w samorządach. 
Od kilku lat budzi ona ogromne emocje. 
Wśród samorządowców, co nie dziwi, prze-
ważają zdecydowani przeciwnicy dwuka-
dencyjności. I właśnie wyrazili swoją opinię 
w przyjętym w minionym tygodniu zaska-
kującym dokumencie. 

W Krynicy Morskiej Komisja Małych 
Miast, działająca w ramach Związku Miast 
Polskich, przyjęła stanowisko w sprawie 
wprowadzenia zabezpieczeń dla osób pu-
blicznych po sprawowaniu funkcji wójta, 
burmistrza oraz prezydenta miasta. Stwier-
dziła, że gdyby dwukadencyjność została 

utrzymana, to powinni oni mieć prawo do 
wcześniejszej emerytury. A jej wysokość  po-
winna wynosić nie mniej niż 85 proc. mak-
symalnego ustawowego wynagrodzenia 
brutto w danym samorządzie. Taka eme-
rytura powinna przysługiwać szczególnie 
tym, którzy będą pełnić funkcję wójta, bur-
mistrza, prezydenta  przez dwie kadencje  z 
rzędu oraz tym, którzy zostali wybrani po 
40. roku życia.

Skąd taki pomysł? 
Członkowie komisji podkreślają, że 

„wójtowie, burmistrzowie oraz prezyden-
ci miast to przedstawiciele społeczeństwa, 
którzy pełnią kluczowe funkcje w samorzą-
dzie terytorialnym, działając na rzecz spo-
łeczności lokalnych i podejmując istotne de-
cyzje mające wpływ na życie mieszkańców. 
Ich mandaty są wynikiem bezpośrednich 
wyborów, co nadaje im demokratyczny 

charakter i wiąże się z ogromną odpowie-
dzialnością”. 

I uważają, że wójtowie, burmistrzowie 
i prezydenci po zakończeniu drugiej ka-
dencji, zwłaszcza powyżej 50. roku życia, 
pozostają bez gwarancji zabezpieczenia fi-
nansowego, „co może być źródłem niepo-
koju i niepewności co do ich przyszłości”.

W stanowisku samorządowcy podkreśli-
li również, że „wprowadzenie powyższej 
propozycji emerytalnej byłoby wyrazem 
docenienia trudnej i odpowiedzialnej 
pracy wójta, burmistrza i prezydenta, sta-
nowiąc motywację dla przyszłych kandy-
datów na te stanowiska, których bogate 
doświadczenie w obszarze zarządzania, 
zarówno kapitałem ludzkim, jak i w dzie-
dzinach związanych z finansami, stanowi-
łoby zachętę do poświęcenia się na rzecz 
rozwoju lokalnego, w najbardziej produk-

tywnych latach swojego zawodowego ży-
cia”.

To stanowisko, mające formę apelu, zo-
stało skierowane do premiera Donalda 
Tuska. 

Na jaką emeryturę liczą samorządowcy? 
Dzisiaj maksymalne ustawowe wyna-

grodzenia brutto w samorządzie to 21.043 
zł miesięcznie. 85 procent, które proponu-
ją sygnatariusze apelu, oznacza obecnie 
17.886 złotych.

Takie emerytury (w 2029 roku zapew-
ne przekroczyłyby 18 tysięcy) dostaliby 
za cztery lata w naszym powiecie 37-let-
ni wtedy Paweł Czuliński z Twardogóry, 
45-letni Artur Ciosek z Dobroszyc, 50-letni 
Piotr Sawicki z Bierutowa, 51-letni Robert 
Fryt z Dziadowej Kłody i 54-letni Marcin 
Kasina z gminy Oleśnica.

Roman Rybak

CHCĄ 18.000 EMERYTURY  
PO DWÓCH KADENCJACH 
Trwa zakulisowa walka o zniesienie w samorządach dwukadencyjności.
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Jest unikatowa. Chrońmy ją!

Kibice ścigani za 
transparent o lekarce

Do akcji wkroczyła prokuratura

Tyle złotówek (z pochodnym ZUS, FP i PPK) Urząd 
Miasta Oleśnicy wydał w roku 2024 na wynagrodzenia 
pracowników zatrudnionych w celu pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z wojną. 

96.311
LICZBA TYGODNIA

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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Radny PiS nie odpuszcza spra-
wy kontraktu lekarza. 

Jak ujawniła „Panorama”, Powia-
towy Zespół Szpitali musi wypła-
cić Piotrowi Rogalskiemu ponad 
pół miliona złotych w wyniku 
przegranych spraw sądowych. 
Lekarz miał gwarantowany trzy-
letni kontrakt z PZSz o wartości 
371 tysięcy złotych. Szpital prze-
grywał kolejne sprawy, ale ciągnął 
proces przez lata. Nie chciał też, 
mimo koncyliacyjnej postawy Ro-
galskiego, pójść na żadną ugodę i 
kompromis. 

Na ostatniej sesji Jan Bronś, 
przewodniczący Rady Powiatu, 
niespodziewanie ujawnił: „Na-
mawiam zarząd, żeby wystąpić 
z wnioskiem do prokuratury o 
zbadanie przyczyn i powodów 
podpisania umowy, która w żaden 
sposób nie odpowiadała jakimkol-
wiek standardom zawierania tego 
typu umów między dyrektorem a 
podległym mu zastępcą czy pod-
ległym mu pracownikom. I to jest 
główny powód późniejszego od-
szkodowania wypłaconego przez 
powiat i tu należy szukać podsta-
wowego źródła”. 

W „Panoramie” były starosta 
Wojciech Kociński (kiedy rzą-
dził, dyrektor szpitala taki kon-
trakt podpisał), polemizujący z 
Brosniem, powiedział: „Umowa w 
taki formie była już praktykowana 
przez poprzedni Zarząd Powiatu 
i dyrekcję szpitala! Umowa była 
dwustronna, dostali ją praktycznie 
wszyscy lekarze. Dyrektor PZSz 
chciał ich „uwiązać” taką umową 
na dłużej. To miało doprowadzić 
do stabilizacji kadrowej pracy 
oddziału. Wszyscy pamiętają o 
brakach lekarzy, o niepewności fi-

nansowej szpitala. Bardzo trudno 
było pozyskać doświadczonych, 
dobrych lekarzy.  Wielu nie chciało 
wiązać się taką umową, zobowią-
zującą ich do kilkuletniej pracy w 
Oleśnicy. Oni chcieli być „wolni”. 
(...)  Takie umowy były na wagę 
złota, żeby nam lekarze nie ucie-
kali, jak to się stało na przykład z 
chirurgami”. 

Zarządu Powiatu, na nasze py-
tania dotyczące podjętych w tej 
sprawie działań, odpisał: „Sprawa 
jest obecnie przedmiotem analizy 
prawnej. Zarząd rozważa podjęcie 
dalszych działań, w tym ewentual-
nego skierowania zawiadomienia 
do organów ścigania”.

Ta „miękka” odpowiedź wska-
zuje na to, że władze powiatu 
mocno wahają się przed podjęciem 
takiej decyzji. Kto wie, czy wcze-
śniej nie wpłynie do prokuratury 
zawiadomienie o ewentualnej nie-
gospodarności w wydatkowaniu 
publicznych pieniędzy.

A zanim dojdzie do ewentual-
ne prokuratorskiego dochodzenia 
(co jest, dodajmy, bardzo mocno 
wątpliwe...), interpelację złożył 
Maciej Sycianko. Radny Prawa 

i Sprawiedliwości powiedział na 
sesji Rady Powiatu: „Decyzja pod-
jęta przez dyrekcję PZS w Ole-
śnicy z października 2019 roku 
dotycząca rozwiązania kontrak-
tu z panem Piotrem Rogalskim 
wywołała konsekwencje prawne 
w postaci konieczności dokona-
nia wypłaty odszkodowania w 
wysokości ponad pół miliona 
złotych zasądzonego przez sąd 
na rzecz pana Piotra Rogalskiego 
narażając tym samym na istotne 
straty finansowe szpital w Ole-
śnicy. W związku z powyższym 
zwracam się z prośbą o udziele-
nie informacji czy obecny Zarząd 
Powiatu oleśnickiego zamierza 
podjąć kroki prawne lub też ini-
cjować podjęcie takich kroków 
prawnych przez właściwy do tego 
podmiot wobec osób odpowie-
dzialnych za decyzje naruszające 
prawo w powyższej sprawie. W 
wypadku podjęcia decyzji o nie 
podejmowaniu lub nie inicjowa-
niu żadnych działań wobec osób 
odpowiedzialnych za powyższą 
sytuację proszę także o uzasad-
nienie takiej decyzji”.

Roman Rybak

Kto naraził szpital na straty?

Maciej Sycianko zadał pytania

Radny postuluje ustawienie lu-
stra i namalowanie linii.

Zjeżdżamy z ulicy Wileńskiej 
w lewo lub w prawo, w kierunku 
Intermarche. Pokonujemy około 40 
metrów i musimy pamiętać, aby - 
przed wykonaniem lekkiego skrętu 
w lewo zahamować, lekko wychy-
lić się i sprawdzić, czy po pierwsze 
żaden samochód nie nadjeżdża od 
strony Serbinowa, a po drugie, czy  
kierowca nie ścina zakrętu. 

Radny PiS uważa, że trzeba ruch 
w tym miejscu uczynić bezpiecz-
niejszym. W interpelacji zwrócił się 
„o wydzielenie pasów ruchu oraz 

postawienie lustra drogowego przy 
ulicy Sucharskiego na wysokości 
skrzyżowania z wjazdem na par-
king sklepu Intermarche”.

- Mieszkańcy uskarżają się, że z 
uwagi na brak oznaczeń na drodze 
w postaci poziomych linii barwy 
białej oddzielającej pasy ruchu dro-
gowego kierowcy częstokroć ścina-
ją zakręty, co może prowadzić do 
niebezpiecznych sytuacji i kolizji. 
Ponadto, z uwagi na zmniejszoną 
widoczność spowodowaną ostrym 
zakrętem i ogrodzeniem firmy, ko-
nieczne byłoby także zamontowa-
nie tam lustra drogowego - mówi 
Dawid Jankowski.  (ror)

Tu ścinają i ich nie widać

Widoczność z prawej jest ograniczona

Problem jest nierozwiązywalny? 

Mimo zapewnień oleśnickich 
samorządowców, sprawa bała-
ganu w obrębie pojemników na 
używaną odzież w dalszym ciągu 
jest niezałatwiona. Zarejestrowa-
liśmy kolejne rażące tego przykła-
dy. Totalny bałagan panuje obok 
kontenerów przy ulicy Lotniczej 
1-5 oraz u zbiegu ulic Północnej, 

Nowowiejskiej i Mikołajczyka. 
Według nas przyczyna takiego 
stanu rzeczy jest dwojaka. 

Po pierwsze kontenery opróż-
niane są za pomocą metalowych 
haków przez oleśnickich kloszar-
dów, którzy szukają tam... Hm,. 
no właśnie, nie wiadomo czego. 
Wyciągnięta odzież wala się po-
tem i nie jest przez nikogo sprzą-
tana. 

Druga z przyczyn takiego a nie 
innego stanu rzeczy to bezmyśl-
ność części mieszkańców, trak-
tujących wspomniane kontenery 
jako miejsce składowania niepo-
trzebnych rzeczy. Ciekawi nas nie-
zmiernie, czy ktoś w końcu zajmie 
się rozwiązaniem problemu. Jak na 
razie nie widać nawet światełka w 
tunelu...

Grzegorz Huk

Przy kontenerach bez zmian

Ulica Lotnicza

POWIAT W SKRÓCIE

2.000 dla ministrantów
Zarząd Powiatu uznał celowość realizacji zadania 
„44 Pielgrzymka Ministrantów do Twardogóry”, 
złożonego przez lnspektorię Towarzystwa Sale-
zjańskiego z Wrocławia. Dofinansowanie powiatu 
wyniesie 2000 zł.

Stypendia od powiatu
Jednorazowe stypendium w wysokości 300 zł za 
osiągnięcia artystyczne otrzymało trzech absolwen-
tów l LO w Oleśnicy. A stypendia za bardzo dobre 
wyniki w nauce otrzymało 17 uczniów; za szczegól-
ne osiągnięcia w nauce 2 uczniów; za szczególne 
osiągnięcia w konkursie tematycznym 1 uczeń; za 
szczególne osiągnięcia w sporcie 14 uczniów, a za 
szczególne osiągnięcia w zawodzie 2 uczniów. 

Dawid Jankowski napisał interpelację o podjęcie działań mających na 
celu przywrócenie sprawności ograniczników parkingowych znajdujących 
się przy osiedlu w obrębie ul. Maczka 1-5D. - Ograniczniki stojące tam 
obecnie są uszkodzone i nie spełniają swojej roli - mówi radny PiS.  (ror)

Ograniczniki nie ograniczają

Niekończąca się inwazja marke-
tów trwa...

Jak udało się dowiedzieć Pano-
ramie, planowana jest lokalizacja 
czwartego marketu sieci Dino w 
Oleśnicy. Ma on powstać na dział-
ce przy ulicy Wileńskiej, przed 

cmentarzem komunalnym. Obec-
nie inwestor przygotowuje wszyst-
kie niezbędne dokumenty związa-
ne z budową obiektu.

Przypomnijmy, że przed tygo-
dniem ruszyła budowa Dino na 
ulicy Wiejskiej.

(hag) 

...przez Internet. Umożliwi to 
nowy system kolejkowy w Wy-
dziale Komunikacji Starostwa. 

60 tysięcy kosztował system 
kolejkowy zakupiony przez Sta-
rostwo dla Wydziału Komunikacji 
i Inżynierii Dróg. Umożliwia on 
ponownie internetową rezerwacje 
wizyt oraz podgląd kolejek onli-
ne. W ramach inwestycji kupiono 
biletomat, monitor, stanowiskowe 
wyświetlacze i tablety.

Aby skorzystać z rezerwacji in-
ternetowej, należy zalogować się na 
stronie Starostwa, podać imię, adres 
e-mail, numer telefonu, a jeśli reje-
strujemy pojazd, to numer VIN. W 
Starostwie potwierdzamy wizytę w 
biletomacie.

Można oczywiście załatwić spra-
wę bez rezerwacji. System reguluje 
automatycznie liczbę wydawanych 
biletów w zależności od liczby ocze-
kujących. Blokuje wydawanie, jeśli 
interesantów jest zbyt wielu.  (OAI)

Zarezerwuj wizytę

Będzie czwarte Dino! 

Ulica Północna
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To jedna z najważniejszych 
zmian, na razie pilotażowa, omó-
wiona przez szefa Powiatowego 
Urzędu Pracy.

W 2025 roku przewidywane są 
zmiany w funkcjonowaniu urzę-
dów pracy. Cel? Zwiększenie ich 
efektywności i lepsze dostosowanie 
do potrzeb rynku pracy. O zmia-
nach mówił na sesji Rady Powiatu 
Waldemar Grzędziak, dyrektor Po-
wiatowego Urzędu Pracy. 

Zaakcentował po pierwsze uru-
chamiane przez Ministerstwo Ro-
dziny, Pracy i Polityki Społecznej 
programy pilotażowe związane ze 
skróceniem czasu pracy. Pójdzie 
na nie 10 mln zł. Udział w nich ma 
być dobrowolny. Pilotaż potrwa 
rok. Pracodawcy - firmy prywatne, 
przedsiębiorstwa, instytucje pu-
bliczne - będą mogli dobrowolnie 
przetestować różne rozwiązania. 
Ministra Agnieszka Dziemiano-
wicz-Bąk wymieniła kilka opcji 
skrócenia czasu pracy w progra-
mie. - To czasami będzie skrócenie 
dnia pracy godzinowo. To czasami 
może być wydłużenie dni urlopu, 
na przykład w zakładach produk-
cyjnych, w których trudno byłoby 
skrócić ten godzinowy wymiar. 
Można redukować dni pracy w 
tygodniu - powiedziała ministra 
pracy. 

Pilotaż ma wejść w życie jeszcze 
w 2025 r., a nabór do programu uda 
się rozpocząć po wakacjach. 

Dodajmy, że rząd jest mocno 
podzielony w sprawie tego pilota-
żu. - W tych warunkach mówienie 
ludziom, że odgórnie narzucimy 
taką regulację, że etat to będą 4 dni 
pracy, przy niezmienieniu efek-
tywności pracy, czyli niezaadreso-
waniu istoty problemu, tylko taka 
odgórna, przepraszam, to trochę 
taki komunistyczny rodzaj robienia 
gospodarki – stwierdziła Katarzyna 
Pełczyńska-Nałęcz (Polska 2050), 
wiceministra spraw zagranicznych 
w „Rozmowie Piaseckiego” TVN24. 
– Jaki będzie efekt? Będą niższe pen-
sje, gwarantuję, niższe emerytury, 
gwarantuję. Tak nie można ludziom 
mówić, że bez zmiany efektywno-
ści pracy za 4 dni pracy dostaną 
5-dniową pensję, bo to jest nie fair 
– dodała.

Inne zmiany, o których mówił dy-
rektor PUP, to m.in. umożliwienie 
rejestracji w urzędzie pracy w miej-
scu zamieszkania, a nie zameldo-
wania; umożliwienie bezrobotnym 
wyboru urzędu pracy, z którym 
będą współpracować; możliwość 
rejestrowania się rolników na zasa-
dach ogólnych.

Powiedział, że w nowej regulacji 
zrezygnowano z zasiłku dla bezro-
botnych przysługującego w wyso-
kości 80 proc. zasiłku podstawowe-
go przysługującego bezrobotnym, 
którzy mają okres uprawniający do 
zasiłku wynoszący mniej niż 5 lat. 
Osoby takie będą otrzymywały za-
siłek w wysokości 100 procent. Zasi-
łek dla bezrobotnych ma wzrosnąć, 
ale osoby bezrobotne będą częściej 
kontaktowane przez urzędników 
pracy - w różnych formach, w tym 
telefonicznej i mailowej. Wzrośnie 
też stypendium stażowe - do 160 
proc. wysokości zasiłku (dotąd 120 
proc.).

Mówił, że aktywne formy pracy 
będą skierowane do szerszego gro-
na. np. seniorów, rolników, biernych 
zawodowo, pracujących i opiekują-
cych sie równocześnie członkami 
rodziny. 

Dowiedzieliśmy się, że zwiększo-
ne będzie wsparcia dla rodzin oraz 
opiekunów osób z niepełnospraw-
nościami, a także dla grup wraż-
liwych na rynku pracy; a także że 
pracodawcy z sektora publicznego 
będą zobowiązani do zamieszcza-
nia ofert pracy w bazie rządowej, 
a osoby fizyczne będą mogły pu-
blikować oferty w zakresie usług 
opiekuńczych. 

Maj być też wdrożony nowy sys-
tem teleinformatyczny, który umoż-
liwi online pomoc i automatyczne 
informowanie o ofertach pracy. Cur-
ricculum vitae bezrobotnego będzie 
automatycznie - dzięki sztucznej in-
teligencji - łączone z ofertami pracy.

Urzędy pracy mogą być czynne 
już o godzinie 7 i mogą wydłużyć 
godziny obsługi interesantów w 
jednym dniu tygodnia do 18. 

Ważne zmiany, o których mówił 
Grzędziak, to także rezygnacja z 
sankcji za odmowę przyjęcia propo-
zycji pracy (obecnie grozi to utratą 
statusu bezrobotnego), wypłaty za-
siłku tylko na rachunek bankowy, w 
kasie już nie będzie to możliwe.  

 Roman Rybak

Cztery dni pracy

Waldemar Grzędziak

Rozbudowuje się prywatna myj-
nia samochodowa przy ulicy 
Dobroszyckiej.

Obiekt dobrze znany oleśnickim 
kierowcom i przez wielu uważany 
za najbardziej profesjonalną myj-
nię w mieście ulega ciągłym mody-
fikacjom. Właściciel chęć poprawić 
standard oferowanych  usług. 

Okazuje się, że już niebawem 
działalność zostanie poszerzona o 
stanowiska do mycia autobusów i 
samochodów ciężarowych. Takie 
usługi są potrzebne i kreatywne-
mu oleśnickiemu przedsiębiorcy 
należy wróżyć kolejny biznesowy 
sukces. 

(hag)

Tragiczną śmierć lekarza po-
wiązano już z Oleśnicą...

W miniony wtorek zamordowa-
ny został lekarz ortopeda krakow-
skiego Szpitala Uniwersyteckiego. 
Do gabinetu, w którym badał pa-
cjentkę, wtargnął 35-letni mężczy-
zna i zaatakował medyka nożem. 
Lekarz mimo wysiłków personelu 
medycznego zmarł. Osoba zatrzy-
mana w tej sprawie to funkcjona-
riusz Służby Więziennej.

Na portalu X i innych mediach 
społecznościowych wiele osób, w 
tym politycy i dziennikarze, wią-
że to morderstwo ze sprawą akcji 
Brauna w szpitalu w Oleśnicy. 
Nasze miasto ma dalej darmową 
reklamę. Niestety...

Jerzy Dziewulski, były poseł i 
antyterrorysta, napisał tak: „Atak 
na lekarkę w Oleśnicy, alarm bom-
bowy w tym szpitalu i szpitalu w 
Bielsku Białej, a dziś zabójstwo 
lekarza na służbie w szpitalu w 
Krakowie. To typowe cechy stoso-
wania systematycznej przemocy 
wobec medyków. Blisko do osią-
gnięcia celu typowego dla terro-
ryzmu czyli zastraszenia”

Agnieszka Gozdyra, dzienni-
karka Polsatu, oceniła: „Bezkar-
ność Brauna jest porażająca. Od 
lat nie tylko mówi straszne rze-
czy, ale też ma na koncie liczne 
incydenty. Konfederacja wzięła 
go na listy, państwo - jak dotąd - 
nie rozliczyło. Niedawno policja 
bezradnie patrzyła na jego akcję 
w szpitalu w Oleśnicy. Wszyscy 
mówili o słabości systemu i py-
tali, jak to możliwe, że przetrzy-
mywał lekarkę. Teraz w Krakowie 
zginął lekarz. Podczas dyżuru, na 
oczach pacjentów. Lekarzom w 
określonych warunkach przysłu-
guje ochrona jak funkcjonariu-
szom publicznym (art. 44 ustawy 
o wykonywaniu zawodu lekarza i 
lekarza dentysty). Gdzie ta ochro-
na? Na pewno trzeba wyciągnąć 
wnioski, bo nakręca się spirala 
nienawiści wobec lekarzy, a poli-
tycy, wykrzykujący o „doktorach 
Mengele“ też robią swoje”.

Karolina Pyziak-Kowalska, le-
karka, doktor nauk medycznych, 
też łączy te zdarzenia: „Zabójstwo 
ratownika medycznego w Siedl-
cach - w trakcie udzielania pomo-
cy. Wtargnięcie europosła do szpi-
tala i atak na lekarkę - w trakcie 

jej pracy. Spirala nienawiści wobec 
medyków się nakręca. Dokąd w 
tym wszystkim dążymy?”.

Maja Herman, psycholożka, za-
pytała chatgpt o podsumowanie 
ataków na lekarzy w ciągu ostat-
nich sześciu miesięcy. AI podała 
ich osiem, w tym zabójstwo w 
Krakowie oraz „Oleśnica: Lekar-
ka Gizela Jagielska otrzymywała 
groźby i była celem hejtu po prze-
prowadzeniu legalnego zabiegu 
przerwania ciąży”.

Danuta Kozielska, użytkow-
niczka X, pytała retorycznie: „Czy 
atak nożownika na lekarza w 
Krakowie nie jest sprowokowany 
akcją Brauna w szpitalu w Oleśni-
cy?”.

Kinga Gajewska, posłanka Ko-
alicji Obywatelskiej, napisała: 
„Najszczersze wyrazy współczu-
cia dla rodziny lekarza zamordo-
wanego dziś w Szpitalu Uniwer-
syteckim w Krakowie. Agresja i 
przemoc, której dopuszczają się 
skrajni politycy «aresztując oby-
watelsko» w szpitalach lekarzy, 
dodaje odwagi przestępcom po-
kroju dzisiejszego nożownika”.

Konrad Berkowicz, poseł Kon-
federacji, ripostował jej: „Gajew-
ska chyba wygrała konkurs na 
najgłupszy wpis dnia. Jak można 
z zabójstwa w Krakowie zrobić 
ofiarę z Jagielskiej i tego, co zrobiła 
w Oleśnicy? Jak widać można...”.

Takich ripost z drugiej strony 
nie brakuje.

Oto kilka ze strony przecięt-
nych „twitterowiczów”. Piszą oni: 
„Dlaczego szukacie przeciwników 
poprzez taką tragedię? To nie ma 
nic wspólnego z Oleśnicą! Lu-

dzie opanujcie się, na wszystkim 
chcecie zrobić interes polityczny”; 
„Sprawcą jest 35-letni Jarosław 
W., z zawodu ratownik medycz-
ny (sic!), skarżący się na to, że ś.p. 
doktor źle zoperował mu rękę i 
uczynił kaleką. Nękał tego lekarza 
na długo przed Oleśnicą!”; „Ten 
bandyta był psychicznie chory i 
zaatakował lekarza. 

Teraz wszyscy wstrzymali od-
dech i czekają kogo popierał, no 
bo jak Tuska to koniec. A lekarz za 
kim był? Pani jako psychiatrka tę 
tragedię łączy z Oleśnicą?”; „Gra-
nie Oleśnicą to sadyzm w kierun-
ku rodziny. Powielanie bzdur i 
upraszczanie na prymitywnym 
poziomie. Nagle po ponad pół 
roku sprawą się ponownie zain-
teresowano, bo wyborcza karta 
przetargowa... Słabe i okrutne, a 
bezmyślni powtarzają”; „Nie tak 
dawno zamordowano ratownika 
w Siedlcach. W Katowicach sani-
tariuszowi jakiś bandzior złamał 
rękę. Było to przed bandyterką 
Brauna. Też nie ma to związku z 
aborcją, nie ten oddział, nie Ole-
śnica tylko Kraków... Braun to de-
bil, ale nie odpowiada za całe zło”.

Krótko i trafnie napisała inter-
nautka Salicynka: „Oleśnicą będą 
grać”.

A „Facet45plus: stwierdził: 
„Przejrzałem tweety. Tragiczną 
śmierć lekarza powiązano już z: 
- antyszczepionkowcami, - Grze-
gorzem Braunem, - Oleśnicą, - 
alarmami bombowymi. Za 3..., 
2...  1 pojawi się tweet o Putinie. 
O opamiętanie się nie apeluję, bo 
nie warto”...

Roman Rybak

Oleśnicą będą grać...

Grzegorz Braun jest winowajcą?

Myją osobówki, umyją ciężarówki

Trwa rozbudowa myjni przy Dobroszyckiej

CODZIENNIE  
NOWE INFORMACJE

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o go-
spodarce nieruchomościami – (t.j. Dz. U. z 2024r. poz. 1145 z późn. 
zm.) Burmistrz Miasta Oleśnicy informuje, że na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miasta Oleśnicy zostały wywieszone wykazy nieruchomości 
przeznaczonych do:

- sprzedaży w drodze bezprzetargowej (lokal mieszkalny w budynku przy 
ul. Ks. J. Poniatowskiego 2a w Oleśnicy na rzecz najemcy) - wykaz nr 
12/2025,
- sprzedaży w drodze bezprzetargowej (działka gruntu nr 35/6 AM 10, obr. 
Oleśnica – na poprawę warunków zagospodarowania dla nieruchomości 
przyległej położonej w Oleśnicy przy ul. Ekologicznej 5-7a – dz. nr 8/25 
AM 10) – wykaz nr 13/2025,
- do sprzedaży w trybie przetargu ustnego nieograniczonego (działka nr 
15/3 AM 40, ul. Strefowa, przeznaczona pod zabudowę produkcyjną, skła-
dy i magazyny)  – wykaz nr 14/2025,
- do zbycia w drodze darowizny trybie bezprzetargowym (nieruchomość 
gruntowa, położona w Ligocie Polskiej, zabudowana budynkiem Nr 31, 
w którym wyodrębniono lokal mieszkalny Nr 1 oraz lokal użytkowy Nr I) - 
wykaz nr 15/2025.
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– Moje dziecko cierpiało, zrobi-
łam to, co dla niego było najlep-
sze – mówi Anita, najbardziej 
znana mama w Polsce.

„Na komodzie stoi ramka, a w 
niej zdjęcia z USG, odbity ślad 
rączki i nóżki. I podpis: Felicjan 
30.10.2024 r.” - to fragment repor-
tażu Ewy Raczyńskiej, zamiesz-
czony na portalu onet.pl, w któ-
rym swoją historię raz jeszcze, już 
po fali internetowych dyskusji, 
opowiedziała pani Anita, która 
dokonała aborcji w szpitalu w 
Oleśnicy.

„Anita była w czterech ciążach. 
Dwie pierwsze straciła w drugim 
trymestrze. Poroniła. Setki badań, 
szukanie przyczyn, ale wciąż wie-
le niewiadomych. Aż w końcu 
trzecia ciąża. Pełna lęku, obaw, ale 
nareszcie donoszona. I szczęśli-

wie zakończony poród. Krzyś jest 
dziś dla Anity i Maćka najwięk-
szym szczęściem i ukojeniem ich 
bólu” - czytamy w tekście.

Dowiadujemy sie z niego, że 
ciąża z Felkiem przebiegała po-
czątkowo wzorowo. „Anita i Ma-
ciek [mąż - red.] przyznają, że od 
początku ciąży mieli poczucie, że 
trafili pod najlepszą opiekę. Lek. 
Susan Afshari-Stasiak, która pro-
wadziła ciążę Anity, pracowała w 
Centralnym Szpitalu Klinicznym 
Uniwersytetu Medycznego w Ło-
dzi. Dzięki niej mieli dostęp do 
badań, najlepszych ekspertów, co 
po dwóch wcześniejszych poro-
nieniach było dla Anity i Maćka 
kluczowe”.

Pierwszy n iepokojący sy-
gnał pojawił się w 20. tygodniu. 
„Dziecko ma wygiętą nóżkę, ale 
proszę się nie martwić, to nic ta-

kiego — słyszy Anita z Maćkiem. 
Jednak ze względu na ich historię 
dr hab. n. med. Hanna Moczul-
ska, specjalistka genetyki klinicz-
nej, położnictwa i ginekologii, 
kieruje ich na amniopunkcję, żeby 
wykluczyć karłowatość płodu”.

Potem były kolejne badania, 
kolejne diagnozy, a rodzice mie-
li wciąż słyszeć: „Będzie dobrze, 
proszę się nie martwić”.

„Skąd Anita z Maćkiem wie-
dzą, że byli okłamywani? Bo 
genetyk, do którego trafili przed 
podjęciem decyzji o aborcji, w 36. 
tygodniu ciąży, nie miał złudzeń. 
Usłyszeli, że gdyby trafili do nie-
go w 20 tyg., to już wtedy powie-
działby im o letalnej wadzie pło-
du, o wrodzonej łamliwości kości 
typu 2 i dałby im możliwość wy-
boru i podjęcia decyzji. Już wtedy, 
a nie 16 tygodni później. Kiedy 

Felek miał niewykształcone kości 
czaszki, połamane żebra, tak małą 
klatkę piersiową, że nie mogła po-
mieścić serca, a przekrój jego kości 
wyglądał jak plaster miodu, tyle 
było w nich dziur. Kości rączek i 
nóżek nie były powyginane, były 
zrośnięte już po wcześniejszych 
złamaniach” - napisał Onet.

Co było dalej, wszyscy wiemy.
Na pytanie „Jak się teraz czu-

jesz?”, Anita odpowiada: „Jestem 
wściekła, że moja historia jest 
wykorzystywana w taki sposób. 
Że prof. dr hab. n. med. Piotr Sie-
roszewski, który sugerował mnie 
zatrzymać w 35. tygodniu ciąży 
na oddziale psychiatrycznym, 
bezczelnie wykorzystuje swoje 
stanowisko prezesa Polskiego 
Związku Ginekologów i Położ-
ników, żeby epatować swoim 
światopoglądem. Zastanawia 

mnie jeszcze, na jakiej podstawie 
co niektórzy wywnioskowali, że 
zostałam zmuszona do aborcji. 
Czy naprawdę wierzą w teorie, 
że doktor Gizela Jagielska przy-
padkowo spotkała mnie na uli-
cy i stwierdziła: «O! Ty będziesz 
następna»? To jest bardzo krzyw-
dzące nie tylko dla mnie i mojej 
rodziny, dla której decyzja o po-
żegnaniu Felka była najtrudniej-
szą, jaką było nam dane podjąć 
w życiu, ale przede wszystkim 
dla pani Gizeli Jagielskiej, która 
wbrew temu, co krzyczą prawi-
cowe media, pomaga kobietom 
w dramatycznych sytuacjach ży-
ciowych!”.

Cały artykuł „«Do końca mia-
łam nadzieję, że urodzę Felka». 
Historia Anity w ogniu oskarżeń 
i komentarzy” - na onet.pl

(ror)

Do końca miałam nadzieje, że urodzę Felka

Siostra o zatrzymaniu brata - 
księdza, który znieważył i znie-
sławił lekarkę oraz groził jej.

Na łamach portalu RatujŻycie.pl 
ukazał się wywiad z siostrą księdza 
Grzegorza J. – Anną. Kapłan z pa-
rafii w Hyżnem został zatrzymany 
w związku z groźbami pod adre-
sem ginekolożki Gizeli Jagielskiej, 
wysłanymi na adres e-mailowy po 
dokonanej przez nią głośnej aborcji. 
Wynika z niego m.in., że ksiądz już 
wcześniej pisał na adres szpitala, 
ale bez odzewu.

Jak, według relacji siostry, wyglą-
dało zatrzymanie księdza?

„Po nocy spędzonej na Komen-
dzie Policji w Krośnie został kon-
wojowany w klatce-więźniarce do 
Oleśnicy. Był to dla niego trauma-
tyczny przejazd. Nie była to jednak 
szybka podróż, gdyż funkcjonariu-
sze musieli odwiedzić kilka punk-
tów, w których wbijano im piecząt-
ki na dokumentach. Był wieziony 
przez całą Polskę. Czuł się  upoko-
rzony. Kaszlał, miał duszności. Bar-
dzo denerwował się zatrzymaniem 
— do tego stopnia, że w ciągu jed-
nej nocy, ze stresu, stracił połowę 
włosów i posiwiał.

Brat nie powiedział złego słowa 
na funkcjonariuszy, którzy się nim 
zajmowali podczas podróży. Wio-
ząc go, opowiadali mu o swoim 
życiu. Jeden z policjantów był tak 
mocno zawstydzony, że aż inny 
go strofował. Grzegorz, w sytuacji 
opresyjnej, widział w funkcjonariu-
szach swoich braci.

W Oleśnicy procedury zostały 
przeprowadzone. Zakończyły się 
czynności w prokuraturze, wtedy 
brat został wypuszczony na wol-
ność, bez telefonu, bez pieniędzy, 
500 km od domu. Dzięki pomocy 
pani aplikant, przyjaciół oraz księ-
ży Grzegorz powrócił do domu. Z 
potraktowania mojego brata dla 
wszystkich płynie taki sygnał: jeśli 
zostaną państwo wywiezieni na 
przesłuchanie np. do Gdyni, to do 
Krosna wracacie na piechotę, gdyż 
nie macie pieniędzy, bo jesteście po-
rzuceni na ulicy przez tych, którzy 
wywieźli was daleko od miejsca 
zamieszkania. Brat opuszczał dom 
w szoku, bez portfela. Dwadzieścia 
sześć godzin od zatrzymania od-
zyskał wolność, w dzień odpustu 
Świętego Wojciecha, patrona rodzi-
mej parafii. Szok po zatrzymaniu 
jednak jeszcze nie minął”.

Dodajmy, że Stop Aborcji - Pod-
karpacie zorganizowało akcję 
podpisywania petycji w obronie 
księdza Grzegorza. „Nie ma nic 
cenniejszego nad życie, bo życie to 
dar Boży” - mówił ks. Grzegorz J. 
z parafii w Hyżnem na Podkarpa-
ciu, zatrzymany i represjonowany 
za e-maila do Gizeli Jagielskiej” - 
czytamy w opisie zachęcającym do 
podpisania petycji, która znajduje 
się na stronie internetowej ww.two-
jepetycje.pl. Z danych podanych na 
tej witrynie wynika, że petycję pod-
pisało już ponad 6 tys. osób.

n

To oczywiście wersja osoby księ-
dzu najbliższej. Cały czas musimy 
mieć na uwadze, że nawet w tej 
publikacji jest passus, iż kapłan 
„powiedział kilka słów za dużo”. 
I że postawiono mu zarzuty znie-
ważenia i zniesławienia Gizeli 
Jagielskiej oraz gróźb karalnych 
pod jej adresem. Ksiądz ma też 
dozór policyjny i musi się meldo-
wać na komisariacie co 2 tygodnie. 
Ponadto nie może się zbliżać do 
Jagielskiej, a także ma zakaz wy-
powiadania się na temat szpitala 
w Oleśnicy. 

(ror)

Stracił połowę włosów i posiwiał

Na przesłuchanie przywieziono go do Oleśnicy

POWIAT W SKRÓCIE
5.000 na pociąg
Zarząd Powiatu zaakceptował 
wniosek Oleśnickiego Stowa-
rzyszenia Miłośników Techniki 
Olsensium dotyczący organizacji 
przejazdu „Pociągu Repatrian-
tów na trasie Oleśnica - Twar-
dogóra” , który był okazją do 
uczczenia 80. rocznicy zakoń-
czenia ll wojny światowej. Kwota 
dofinansowania wyniosła 5.000 
zł.

Nie dostali pieniędzy
Zarząd Powiatu postanowił 
nie wspierać finansowo dwóch 
zadań. Pierwsze to Gminne 
Zawody Sportowo-Pożarnicze 
OSP 2025 (oferta złożona przez 
Ochotniczą Staż Pożarna w 
Drołtowicach). Dofinansowanie 
powiatu zaproponowano na 
poziomie 2000 zł, a całkowity 
koszt realizacji zadania określo-
no na poziomie 2.500 zł. Drugie 
to „Bezpieczny Dzień Dziecka” 
według oferty OSP w Sycowie. 
Dofinansowanie powiatu zapro-
ponowano na poziomie 2.000 
zł, a całkowity koszt realizacji 
zadania określono na poziomie 
2.200 zł.

Czy będzie jakaś reakcja władz 
miasta i powiatu?

Jak podał portal olesnica24.com, 
baner o aborcji wymierzony w sta-
rostę oleśnicką stanął przy wjeź-
dzie do Oleśnicy, przy rondzie na 
Dobroszyckiej. Podobny baner po-
jawił sie w Bielawie. Widnieją na 
nim dwa zdjęcia - wizerunek Wio-
letty Efinowicz i fotografia płodu 
po aborcji, a także napis „Nie chce-
my rzeźni aborcyjnej w Oleśnicy, 
starosto Efinowicz”. 

Arkadiusz Kembłowski, miej-
ski aktywista, na kanwie tej infor-
macji, napisał w social mediach: 
„Kilka lat temu, w ramach mojej 
inicjatywy uchwałodawczej, zebra-
no ponad 700 podpisów mieszkań-
ców Oleśnicy w sprawie zakazu 
prezentowania zdjęć drastycznych 

na terenie miasta, chroniąc nasze 
dzieci. Co dziś zrobią miasto i po-
wiat, chroniąc panią starościnę?”. 

Za bilbordem stoi „stopaborcji.
pl”. To portal proliferów, który wie-
le tekstów poświęca szpitalowi w 
Oleśnicy. W najnowszym działacze 
podają m.in. liczbę aborcji w Ole-
śnicy: 2016 – 19, 2017 – 28, 2018 – 19, 
2019 – 30, 2020 – 28, 2021 – 9, 2022 
– 75, 2023 – 144, 2024 – 159. Utrzy-
mują, że do 2016 roku w szpitalu 
nie wykonywano aborcji, a miało 
sie to zmienić, kiedy ordynatorem 
oddziału ginekologicznego został 
Łukasz Jagielski, a wicedyrekto-
rem jego żona Gizela Jagielska, któ-
ra jest ginekologiem. Od 2022 roku 
nasz szpital wykonuje najwięcej 
aborcji w Polsce.   

Przypomnijmy, że 5 lat temu Łu-
kasz Jagielski wytoczył i wygrał 

proces przeciwko trzem działaczom 
Fundacji Pro-Prawo do Życia, którzy 
zniesławili go podczas spotkań mo-
dlitewnych pod szpitalem. Zostali 
skazani łącznie na kilkadziesiąt ty-
sięcy złotych grzywny, Sąd Okręgo-
wy we Wrocławiu zwrócił uwagę, 
że skoro aborcje były wykonywane 
zgodnie z prawem, nie można mó-
wić o nich jako o zabójstwie dziecka.  

Dodajmy, że w przywołanym 
artykule na stopaborcji.pl znala-
zła się też taka informacja: „Na 
temat Felka debatowali również 
radni miejscy w Oleśnicy, część z 
nich domagała się zawieszenia Ja-
gielskiej w funkcji wicedyrektora 
szpitala, inni radni bronili zabicia 
dziecka w 9 miesiącu”. 

To zdanie jest tylko częściowo 
prawdziwe. Ani radni miejscy, ani 
powiatowi nad tematem nie deba-

towali. Kluby PiS na sesjach Rady 
Miasta i Rady Powiatu przedstawi-
ły oświadczenie potępiające głośną 
aborcję. Radni powiatowi PiS w 
drugim oświadczeniu domaga-
li się też zawieszenia Jagielskiej. 
Nikt „nie bronił zabicia dziecka w 

9 miesiącu”. Rządzący powiatem w 
swoim oświadczeniu domagali się 
jedynie wstrzemięźliwości w for-
mułowaniu kategorycznych ocen i 
poczekania na decyzje odpowied-
nich organów.

Roman Rybak

Banerem w starostę

Baner uderza w Wiolettę Efinowicz

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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Największym zainteresowaniem 
uczniów cieszyły się egzaminy z 
użytkowania obrabiarek skrawa-
jących oraz wykonywania wyro-
bów tapicerowanych.

Powiatowe Centrum Kształcenia 
Zawodowego kształci pracowni-
ków młodocianych na turnusach I, 
II i III stopnia w zawodach: cukier-
nik, mechanik pojazdów samocho-
dowych, elektryk, piekarz, fryzjer, 
operator obrabiarek skrawających, 
kucharz, sprzedawca, lakiernik sa-
mochodowy, stolarz, tapicer.

W roku szkolnym 2024/2025 na 
zajęcia praktyczne w Branżowej 
Szkole I stopnia w dwóch klasach 
(brak naboru do klasy I) oraz w 
Technikum Mechanicznym w 
trzech klasach uczęszczało łącznie 
156 uczniów. 

PCKZ organizuje też turnusy 
dokształcania teoretycznego mło-
docianych pracowników i kursy 
ustawiczne dla dorosłych. 

Zatrudnia obecnie 41 pracow-
ników - 33 nauczycieli oraz 8 osób 
administracyjno-obsługowych. 

PCKZ prowadzi internat, z któ-
rego skorzystało w 2024 roku 182 
osoby. Zwiększyło się zapotrze-
bowanie - 86 osób jest chętnych, 
niestety, brak miejsc. Uczniowie 
z internatu najczęściej są ze szkół 
Oławy, Jelcza-Laskowic, Trzebnicy, 
Kępna, Strzelina, Namysłowa, a w 
przyszłym roku szkolnym mają 
pojawić się uczniowie ze Zgorzelca 
i Kłodzka (zawód stolarz i tapicer).

Do egzaminów zawodowych w 
sesji zimowej przystąpiły 35 osób 
(wszyscy zdali), a w sesji letniej 122 
uczniów. Największym zaintereso-

waniem wśród uczniów cieszyły 
się egzaminy z użytkowania obra-
biarek skrawających oraz wykony-
wania wyrobów tapicerowanych.

W PCKZ w roku 2024 dochody 
wyniosły 1.169.539 zł. Kwota ta wy-
nika w głównej mierze z przepro-
wadzonych kursów uczniowskich i 
ustawicznych na których przeszko-
lono ogółem 1.529 słuchaczy na 
kursach uczniowskich i 25 słucha-
czy na kursach ustawicznych oraz 
121 uczniów na zajęciach prak-
tycznych. Kursy te realizowane są 
w różnych specjalnościach, m.in. 
fryzjerów, cukierników, kucharzy, 
stolarzy, tapicerów, mechaników 
pojazdów samochodowych, spa-
waczy, monterów sieci instalacji 
i urządzeń sanitarnych, opera-
torów obrabiarek sterowanych 
numerycznie CNC, organizacja i 
prowadzenie własnej firmy, kursy 
elektroenergetyczne.

Znaczącym wydatkiem za rok 
2024 są wynagrodzenia, które 
ukształtowały się w wysokości 
2.081.642 zł - na 42 zatrudnione 
osoby. Na ww. kwotę składają się 
wynagrodzenia podstawowe, go-
dziny ponadwymiarowe, nagrody 
jubileuszowe. Pracownikom pe-
dagogicznym wypłacono 964.549 

zł, administracyjnym - 417.661 zł, 
obsługi - 319.058 zł. Wypłacono też 
nagrodę jubileuszową w wysoko-
ści 44.411 zł dla nauczycieli oraz 
dla pracowników obsługi - 6.648 zł. 

To część informacji, które dostar-
czył PCKZ radnym na sesję Rady 
Powiatu.

-  Ni ż demog ra f ic z ny ma 
wpływ na szkolnictwo zawodo-
we, zmuszając placówki szkół 
macierzystych do dostosowa-

nia swojej oferty edukacyjnej do 
zmniejszonej liczby uczniów oraz 
do bardziej dynamicznej współ-
pracy z rynkiem pracy. Szkoły 
zawodowe muszą reagować na 
te zmiany poprzez dostosowy-
wanie programów kształcenia, 
rozwijanie oferty dla dorosłych 
oraz inwestowanie w nowocze-
sne technologie i metody naucza-
nia. To wyzwanie, ale także oka-
zja do innowacji i poszukiwania 
nowych modeli edukacyjnych. 
W przypadku PCKZ w Oleśnicy 
w roku 2024/2025 nie zaobserwo-
wano istotnej zmiany w zapotrze-
bowaniu na ofertę edukacyjną. 
Właściwie tylko jedna klasa nie 
została uruchomiona. Mimo to 
musimy uwzględnić wyżej opi-
sane aspekty i wprowadzić je do 
planu działania, aby w razie po-
trzeby móc szybko i skutecznie 
dostosować ofertę edukacyjną 
do przyszłych wyzwań - ocenia 
Wiesław Smerd, dyrektor PCKZ.

- W PCKZ jest wykonywana 
rzetelna, skuteczna praca. Ośro-
dek jest ceniony za profesjona-
lizm i przygotowanie uczniów 
do zawodu - mówi Jan Bronś, 
przewodniczący Rady Powiatu.

Roman Rybak

ILU UCZNIÓW SIĘ KSZTAŁCI?
szkoła 2024/2025 2023/2024 2022/2023 2021/2022 2020/2021
ZSZ Oleśnica 494 339 337 349 361
ZSP Syców 299 212 195 238 232
ZSP Twardogóra 116 93 104 109 102
ZSP Międzybórz 55 80 59 85 96
Caritas Dobroszyce 17 39 17 7 9

(Nie tylko) operatorzy i tapicerzy

Wiesław Smerd

Sprawdzamy, co zostanie nie-
długo zbudowane w naszym 
powiecie.

SIM KZN Zielona Dolina to 
spółka realizująca budownictwo 
społeczne w charakterze not for 
profit, czyli niedziałająca w celu 
osiągnięcia zysku. Tworzy ją 13 
dolnośląskich gmin, w tym Do-
broszyce i Twardogóra. Spółka 
przygotowuje się obecnie do budo-
wy w Dobroszycach. Wstępna kon-
cepcja architektoniczna przewiduje 
realizację trzykondygnacyjnego 
budynku mieszkalnego, w którym 
zaplanowano 14 mieszkań 1-, 2- i 
3-pokojowych, o powierzchni od 
35 do 50 mkw.  Obszar inwestycyj-
ny zlokalizowany jest przy ulicy 11 
Listopada w Dobroszycach. Kuba-
tura budynku to 3.771 mkw. 

W Drogoszowicach (gmina 
Twardogóra) wrocławska rodzin-
na spółka Brde, która tworzy dom-
ki modułowe, postawi cztery bu-
dynki mieszkalne jednorodzinne, 
o kubaturze 162 m3. Firma stawia i 
domki letniskowe sezonowe, i let-
niskowe całoroczne.

Sporo będzie działo się na pla-
cach budów w Bogusławicach 
(gmina Oleśnica). Budowę 4 bu-
dynków mieszkalnych jedno-
rodzinnych dwulokalowych w 
zabudowie bliźniaczej oraz jed-
nego budynku jednorodzinnego 
dwulokalowego w zabudowie 
wolno stojącej wraz z niezbędną 
infrastrukturą planuje Patryk Dłu-
bakowski. Kilkanaście budynków 
mieszkalnych jednorodzinnych w 
zabudowie bliźniaczej z wbudowa-
nym garażem (o kubaturze 873 m3) 

zamierza postawić Transpiasko Bis 
Piotr Kowalczyk Spółka Komandy-
towa. 

I wreszcie dwa budynki jedno-
rodzinne (kubatura - 518 m3) wraz 
z infrastrukturą techniczną chce 
zbudować w Poniatowicach (gmi-
na Oleśnica) A&W House Invest-
ments sp. z o.o. z Wilczyc.

Planowane są też inwestycje nie-
mieszkaniowe. 

W Poniatowicach spółka Eu-
romaster planuje przebudowę i 
zmianę sposobu użytkowania ist-
niejącej hali magazynowej na halę 
produkcyjną.

II Liceum Ogólnokształcące w 
Oleśnicy musi uzyskać pozwo-
lenie na budowę, aby wymienić 
drzwi zewnętrzne w budynku sali 
gimnastycznej. Podobnie jak samo-
rząd Sycowa na ustawienie masz-

tów flagowych w ramach przebu-
dowy i rozbudowy zabytkowego 
centrum. Z kolei samorząd Dobro-
szyc planuje przebudowę wraz ze 
zmianą sposobu użytkowania czę-
ści budynku żłobka i przedszkola 
z wewnętrznymi instalacjami i 
przynależnymi urządzeniami bu-
dowlanymi.

W Ligocie Wielkiej o pozwole-
nie na budowę na halę gospodar-
czą gospodarstwa rolnego (kuba-
tura 3.926 m3) stara się Wojciech 
Giemza.

W Solnikach Wielkich (gmina 
Bierutów) ALL4OFFICE Sp. z o.o. 
planuje budowę budynku gospo-
darczego w zabudowie zwartej 
wraz z niezbędnymi instalacjami 
i zagospodarowaniem terenu. Jego 
kubatura to 1.686 m3.

Roman Rybak

Na budowie ludzi mrowie

Kościół uważa, że było to zabi-
cie dziecka. Lekarka mówi, że 
„groziło jej już kilku księży”.

Gizela Jagielska, lekarka i wi-
cedyrektor oleśnickiego szpitala, 
jest wciąż aktywna medialnie. 
Mówi, że czuje się zagrożona.

- Według policji zagrożenie jest 
realne, otrzymałam propozycję 
indywidualnej ochrony. Opieku-
je się też mną lekarz psychiatra 
- powiedziała wicedyrektor w 
kolejnej rozmowie z „Gazetą Wy-
borczą”. Dodała, że groziło jej już 
kilku księży

„Otrzymałam zdjęcia, na któ-
rych jestem cała we krwi, z pod-
pisem »morderca«. Niektórzy 
ludzie chcieli zebrać się przed 
moim domem” - powiedziała z 
kolei Gizela Jagielska w rozmo-
wie z BBC. Portal porozmawiał z 
lekarką i opisał jej historię. „Jed-
na z czołowych polskich lekarek 
powiedziała nam, że obawia się 
o bezpieczeństwo swoich pacjen-
tów po tym, jak stała się celem 
aktywistów antyaborcyjnych” - 
czytamy.

Natomiast Archidiecezja Wro-
cławska wydała komunikat o 
aborcji dokonanej w szpitalu w 
Oleśnicy. „Każde dziecko, które 
pojawia się w łonie matki, jest 
darem, który zmienia historię 
rodziny. Takie dziecko trzeba 
przyjąć, kochać i otoczyć troską. 
Zawsze!”

- tym słowami papieża Fran-
ciszka zaczyna się stanowisko. 

Czytamy w nim m.in., że „każ-
dy człowiek ma nienaruszalne 
prawo do życia i miejsca w spo-
łeczeństwie. Dlatego chcemy po-
magać każdemu życiu - dzieciom 
i ich rodzicom - szczególnie w 
trudnych i skomplikowanych sy-
tuacjach”.

O aborcji Kościół napisał tak: 
„Zabicie dziecka w szpitalu w 
Oleśnicy, leżącym na terenie ar-
chidiecezji wrocławskiej, obudzi-
ło i poruszyło wiele sumień. Nikt 
nie może w tej sytuacji milczeć. 
Wszystkich ludzi dobrej woli 
wzywa to do działania”.

Co proponuje? „W tej sytu-
acji konieczne jest pojednanie 
różnych środowisk i podjęcie 
wspólnych działań dla wsparcia 
lekarzy ratujących życie, bez-
względnej troski o rodziców i 
ochrony życia dzieci. Zarówno w 
przestrzeni medycznej, społecz-
nej, jak i prawnej. Jako archidiece-
zja wrocławska popieramy wszel-
kie inicjatywy, które przyczynią 
się do tej zmiany. Gorąco wzy-
wamy do modlitwy o przemianę 
myślenia naszego społeczeństwa, 
by każde dziecko znalazło w nim 
przestrzeń godnego życia”.

(ror)

Kościół vs. 
Jagielska

Taki blok powstanie w Dobroszycach Takie domki stawia spółka Brde

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

MIASTO W SKRÓCIE
Trakt zrobi projekt
Rozstrzygnięto przetarg na 
opracowanie dokumentacji pro-
jektowej na przebudowę drogi 
w ulicy Wielkopolnej. Oferty 
złożyli: Roads Opole - 469.000 
zł, Drogtim Kątna - 299.751 zł, 
Biuro Inżynierskie Trakt Sędzi-
sław - 221.400 zł. Miasto miało 
przygotowane tylko 200.000 zł, 
ale zdecydowało się podwyż-
szyć pulę i wybrać ofertę biura 
Trakt za 221 tysięcy. 
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Dzień Flagi Rzeczypospolitej 
Polskiej obchodzono na ole-
śnickim Rynku i podzamczu.

Na piknik rodzinny „Biało-Czer-
wona” na Rynku zaprosiły 2 maja 
władze Oleśnicy. Była to forma ob-
chodów Dnia Flagi RP.

Impreza trwała od godziny 14 do 
18. Złożyły się na nią: prezentacja 
sprzętu wojska, Policji i Państwo-
wej Straży Pożarnej, koncert pieśni 
patriotycznych w wykonaniu ze-

społu ludowego „Boguszyczanie”, 
koncert orkiestry dętej z Wrocła-
wia, malowanie twarzy, strzelni-
ca, spotkanie z 4-metrowym rap-
torem, dmuchane zjeżdżalnie dla 
dzieci (wstęp wolny), maskotka 
Olek Atolek.

Balony i chorągiewki w barwach 
narodowych rozdawali burmistrz 
Adam Horbacz i jego zastępca 
Edyta Małys-Niczypor, starosta 
Wioletta Efinowicz, przewodni-
czący Rady Miasta Aleksander 

Chrzanowski, radni. Przygotowa-
no poczęstunek z grilla, który ob-
sługiwał m.in. Marek Kamaszyło.

Scenerią drugiej części impre-
zy było podzamcze. Tu odbył się 
efektowny pokaz kawaleryjski Sto-
warzyszenia Kawaleryjskiego im. 
14. Pułku Ułanów Jazłowieckich. 
Grupa konna wykonywała objaz-
dy placu manewrowego. W innym 
miejscu trwało strzelanie z łuku z 
Olą Łakomą.

(kad)

Biało-czerwony piknik

Jak piknik, to musi być grill!

Rośnie nowy generał

Jakie barwy dominują?

Uczestnikiem patriotycznej 
oleśnickiej uroczystości był 
wiceminister rozwoju i tech-
nologii.

Władze samorządowe Ole-
śnicy przygotowały uroczyste 
obchody Narodowego Święta 

Trzeciego Maja. W ich progra-
mie ujęto mszę świętą w intencji 
Ojczyzny w kościele NMP Matki 
Miłosierdzia. Po jej zakończeniu 
uczestnicy przeszli na pobliski 
skwer Kombatantów. Tu zgro-
madziło się wielu oleśniczan 
oczekujących na rozpoczęcie 

uroczystości pod pomnikiem 
Kombatantów. Przebiegała ona 
według ceremoniału wojskowe-
go, z udziałem pocztów sztanda-
rowych szkół.

Dowódcą uroczystości był 
kpt. Mateusz Dębski. Kompanię 
honorową wraz ze sztandarem 

wystawił 82. Oleśnicki Batalion 
Ewakuacji Sprzętu pod dowódz-
twem por. Grzegorza Niburskie-
go. Obecni byli: poseł i sekretarz 
stanu w Ministerstwie Rozwoju 
i Technologii Michał Jaros, bur-
mistrz Adam Horbacz, starosta 
Wioletta Efinowicz, wicebur-

mistrz Edyta Małys-Niczypor, 
wicestarosta Sławomir Kapica, 
przewodniczący Rady Miasta 
Aleksander Chrzanowski, prze-
wodniczący Rady Powiatu Jan 
Bronś. 

Nastąpiło odegranie hymnu 
państwowego i podniesienie fla-
gi narodowej na maszt. Michał 
Jaros i Adam Horbacz wygłosili 
okolicznościowe przemowy. Od-
czytano Apel Pamięci. Kompania 
oddała salwę honorową. Następ-
nie delegacje złożyły wiązanki 
kwiatów pod pomnikiem. Re-
prezentowane były samorządy 
miasta i powiatu, służby mundu-
rowe, partie polityczne, organi-
zacje kombatanckie, środowiska 
szkolne, Związek Harcerstwa 
Polskiego.

Wieczorem odbył się okolicz-
nościowy koncert „Vivat Maj! 3 
Maj! Vivat Opera i Operetka”. 
„W dzień pełen dumy i patrio-
tycznego uniesienia zapraszamy 
na niezwykły koncert, który po-
łączy ducha narodowego święta 
z pięknem opery i operetki. W 
wyjątkowej przestrzeni Miej-
skiego Ośrodka Kultury i Sztuki 
w Oleśnicy zabrzmią dźwięki, 
które poruszą serca i rozbudzą 
emocje – od podniosłych pieśni 
patriotycznych po pełne pasji 
arie operowe i czarujące melo-
die operetkowe” - zapowiadali 
organizatorzy. Wystąpili soliści 
scen operowych: Justyna Bujak 
– sopran, Michał Dziedzic – te-
nor, Michał Janicki – baryton. 
Towarzyszył im kwartet smycz-
kowy w składzie: Elżbieta Skrzy-
mowska – skrzypce, Aleksandra 
Buczek – skrzypce, Monika 
Kampa – wiolonczela, Sonia Mi-
tros-Gwardecka – altówka.

W programie koncertu zna-
lazły się utwory pełne patrio-
tycznej zadumy (m.in. Mury 
Kaczmarskiego), przeboje opery, 
operetki oraz musicalu (m.in. 
Wielka Sława to żart Straussa, W 
rytm walczyka serce śpiewa Kal-
mana).

(kad)

Vivat Maj! 3 Maj!

Poczty sztandarowe na posterunku Obecne były delegacje szkół

Wiceminister miał silną obstawę Cieszy obecność harcerzy

Fo
t. 

K
rz

ys
zt

of
 D

zi
ed

zi
c

Fo
t. 

K
rz

ys
zt

of
 D

zi
ed

zi
c

Fo
t. 

K
rz

ys
zt

of
 D

zi
ed

zi
c

Fo
t. 

K
rz

ys
zt

of
 D

zi
ed

zi
c

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na



9w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m6-12 maja 2025 Panorama Oleśnicka nr 18  TYDZIEŃ W PANORAMIEROZMAITOŚCI W PANORAMIE

Poznali zasady ceremoniału 
wojskowego, sposób poru-
szania się z pocztem, postawy 
pocztowymi i znaczenie sym-
boliki narodowej.

Szkolenie pocztów sztandaro-
wych w Szkole Podstawowej nr 7 
poprowadzili żołnierze z 2. Kom-
panii Regulacji Ruchu stacjonują-
cej w Oleśnicy. Celem było przy-
gotowanie uczniów do godnego 
reprezentowania szkoły podczas 
uroczystości państwowych i 
szkolnych. Uczestnicy mieli oka-
zję zapoznać się z zasadami cere-
moniału wojskowego, sposobem 
poruszania się z pocztem, posta-

wami pocztowymi oraz znacze-
niem symboliki narodowej.

Zajęcia profesjonalnie prowa-
dzili doświadczeni instruktorzy 
wojskowi: chor. Marcin Mazur, 
st. sierż. Tomasz Michalski, plut. 
Anna Jabłońska oraz plut. Mi-
chał Smolak. Na fi nał wręczono 
certyfi katy potwierdzające udział 
w zajęciach. Dokonali tego bur-
mistrz Adam Horbacz, dyrektor 
SP7 Dorota Rasała-Świtoń, por. 
Aleksander Łazarski – repre-
zentujący dowódcę 2. Kompanii 
Regulacji Ruchu, oraz płk Lucjan 
Ławniczek – prezes koła Związ-
ku Żołnierzy Wojska Polskiego 
Ziemi Oleśnickiej.  (OAI)

Wojsko szkoli poczty

To trzeba umieć. Szkolenie się przyda

Uczcili Międzynarodowy Dzień 
Tańca tańcem na rynkowym 
bruku.

„Już jutro 29 kwietnia świętuje-
my Międzynarodowy Dzień Tańca 
i tak jak w minionym roku zapra-
szamy Was na oleśnicki Rynek o 
19:30 na spontaniczną potańców-
kę, żeby świętować ten pozytywny 
dzień! Salsa Ole poprowadzi Was 

w latynoskim klimacie. Będzie 
fajnie! Nie musicie umieć tańczyć, 
wszystkiego się nauczycie! Tańczą 
mali i duzi. Nie ma ograniczeń, 
nieważne, ile masz lat. Ważne, że 
chcesz dołączyć i się fajnie bawić!” 
- tak Urząd Miasta Oleśnicy zapra-
szał na potańcówkę. 

Z zaproszenia na 29 kwietnia 
skorzystało ok. 30 osób, ale grono 
tancerzy stale się powiększało. 

Dołączali także ci, którzy przyszli, 
by tylko popatrzeć. Byli zarówno 
starsi, jak i młodzież i dorośli z 
dziećmi. Wydawało się, że po kilku 
tańcach wszystko się skończy, ale 
jednak apetyt uczestników rósł w 
miarę... tańczenia. Impreza zakoń-
czyła się już o zmroku.

Taniec tradycyjnie animował Łu-
kasz z SalsaOle.

(kad)

Taniec, ole!

Każdy mógł dołączyć

Śpiewające Hania Głąbiak i Mar-
tyna Gania osiągają sukcesy w 
konkursach.

W dniach 25-26 kwietnia w sali 
widowiskowej MOKiS w Oleśnicy 
odbyły się przesłuchania na żywo 
wokalistów II tury Konkursu Wo-
kalnego „Sonoro”. Centrum Kul-
tury w Sycowie reprezentowały 
Hania Głąbiak i Martyna Gania, 
finalistka tegorocznego Między-
narodowego Dziecięcego Festi-
walu Piosenki i Tańca w Koninie, 

pod opieką artystyczną Jewgienija 
Andruszczaka. Hania zaśpiewała 
zadziorną piosenkę o papudze z 
dziobem na kłódkę i w swojej ka-
tegorii wiekowej zajęła pierwsze 
miejsce i tytuł laureata. Martyna 
Gania w swojej kategorii wieko-
wej również wyśpiewała pierwsze 
miejsce i tytuł laureata. Nagrodą 
główną dla dziewczynek będzie 
możliwość występu w świątecz-
nym koncercie z okazji Dni Ole-
śnicy. 

- Ostatnio dotarła do nas bardzo 
miła informacja z Opola i Tarno-
brzegu – dodaje Jewgienij An-
druszczak. - Hania Głąbiak i Mar-
tyna Gania przeszły eliminacje i 
są zakwalifi kowane do udziału w 
Finale Ogólnopolskiego Festiwa-
lu Piosenkobranie 2025 w Opolu. 
Na miejsce Festiwalu w tym roku 
wybrano salę kameralną Narodo-
wego Centrum Polskiej Piosenki. 
Nie mniej ważna jest kwalifi kacja 
Martyny i Hani do regionalnych 
przesłuchań fi nału Ogólnopolskie-
go Konkursu Piosenki Wygraj Suk-
ces w Tarnobrzegu. Trzeba robić 
swoje i robić to dobrze – podkreśla 
opiekun dumny z obu młodych 
wokalistek.

Zbigniew Nowak

SYCÓW  Tym razem pomnik 
Jana Pawła II stał się scenerią 
miejskiej uroczystości.

W sobotę w Święto Narodowe 
Trzeciego Maja mieszkańcy Syco-
wa zgromadzili się na mszy św. 
w intencji ojczyzny. Do kościoła 
pw. Świętych Apostołów Piotra i 
Pawła przybyły m.in. władze gmi-
ny, przedstawiciele Rady Miejskiej 
oraz poczty sztandarowe wysta-
wione przez wiele szkół, stowa-
rzyszeń i organizacji. 

- Choć dziś wspominamy ślu-
bowanie złożone 1 kwietnia 1656 
roku, w czasie potopu szwedzkie-
go, przez króla Jana II Kazimierza 
Wazę w katedrze Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny we 
Lwowie, nasze myśli biegną też 
ku Jasnej Górze i tylu innym sank-
tuariom, w których czcimy naszą 

Matkę i Królową. Jej postać może-
my odnaleźć w każdym przełomo-
wym momencie w naszej historii 
– przypomniał proboszcz Rafał 
Kopis. 

Po odczytaniu fragmentów Apo-
kalipsy oraz Ewangelii św. Jana, 
również odnoszących się do Ma-
ryi, ksiądz postawił pytanie, czy 
naprawdę możemy czuć się takim 
„umiłowanym uczniem” Jezusa, 
który wziął jego Matkę do siebie.

- Czy będzie miała w moim 
domu naprawdę swoje miejsce? 
Czy pozwolę jej coś poukładać po 
swojemu? – zastanawiał się. - Moż-
na składać piękne deklarację, ale 
czy Maryja naprawdę króluje w 
moim życiu, rodzinie, w miejscu 
pracy, w naszej ojczyźnie? Nieraz 
słyszymy narzekania, że „ci u góry 
to się kłócą”, ale czy to się nie za-
czyna od naszego serca i naszych 

rodzin? Wziąć Maryję do siebie to 
być odpowiedzialnym i zasłucha-
nym w to, co ona chce nam prze-
kazać, a ona uczy nas królowania 
poprzez postawę służby, troskę 
o swoje dzieci – zauważył, pod-
kreślając, że powinno to stanowić 
wzór dla władz każdego szczebla. 
- Niech ta, którą nazywamy Kró-
lową, prowadzi nas po drogach 
naszego życia, aby kiedyś również 
inni, którzy przyjdą po nas, mieli 
świadomość, że my dbaliśmy o 
naszą ojczyznę – mówił kapłan do 
zgromadzonych.

Z powodu remontu rynku nie-
możliwe było składanie kwiatów 
pod pomnikiem, jednak po nabo-
żeństwie uczestnicy uroczystości 
przemaszerowali pod pomnik 
Jana Pawła II, gdzie m.in. odśpie-
wali „Barkę”.

Zbigniew Nowak

„Barka” w rocznicę 3 Maja

Sukcesy wokalistek

Patriotyczna mobilizacja w historyczną rocznicę

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Hanna Głąbiak

Wczoraj został uruchomiony fotoradar.

W poniedziałek w samo południe został uruchomiony fotoradar na 
drodze krajowej K25 w Sokołowicach. W ubiegłym tygodniu były tu wy-
konywane testy techniczne.  Przypomnijmy, że o lokalizację urządzenia 
pomiarowego w tym miejscu wnioskowali mieszkańcy Sokołowic, a gmi-
na pomogła to zrealizować. (hag)

Noga z gazu
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OGŁOSZENIE
Burmistrz Miasta i Gminy Twardogóra informuje, że został ogłoszony III ustny przetarg 
nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych położonych w miej-
scowości 
1. Twardogóra – działka nr 40/3 AM 13 obręb Twardogóra, o pow. 0,0839 ha, cena 
wywoławcza netto 70 800 zł,
2. Twardogóra – działka nr 40/4 AM 13 obręb Twardogóra, o pow. 0,0861 ha, cena 
wywoławcza netto 83 700 zł. 
Teren działek nie jest objęty planem zagospodarowania przestrzennego. W studium 
tereny zabudowy mieszkaniowej o niskiej intensywności, w ewidencji tereny oznaczo-
ne symbolami RIVb i RV i RVI. Wadium w wysokości 10% ceny wywoławczej płatne 
do 06.06.2025 r. Przetargi odbędą się w dniu 11 czerwca 2025 r. od godz. 12:00 w 
Urzędzie Miasta i Gminy.
Szczegółowe informacje o przetargach znajdują się w ogłoszeniu, umieszczonym na 
tablicy ogłoszeń, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu 
Miasta i Gminy Twardogóra www.twardogora.pl.

BIERUTÓW l Symbole Śląska 
Wrocław w bierutowskim Domu 
Dziecka.

Grupa podopiecznych bierutow-
skiego Domu Dziecka, wiernych fa-
nów klubu piłkarskiego Śląsk Wro-
cław, za zgodą dyrekcji placówki na 
elewacji budynku gospodarczego 
przy siedzibie ośrodka namalowała 
mural w barwach swojego ulubio-
nego klubu. 

Należy podkreślić, że wszystko 
zostało wykonane bardzo staran-
nie. 

W nagrodę za propagowanie 
Śląska Wrocław starsi koledzy 
młodych artystów z Bierutowa 
ufundowali im wyjazd do War-
szawy na mecz Polska - Portuga-
lia, w którym zagrał idol wielu 
młodych kibiców - Cristiano Ro-
naldo. 

(hag)

BIERUTÓW l Pomogli nieza-
wodni sponsorzy.

Przy budynku Specjalnej Pla-
cówki Opiekuńczo-Wychowaczej 
w Bierutowie trwają prace budow-
lane związane z utwardzeniem 
fragmentu terenu, na którym pla-
nowane jest wybudowanie wiaty 

do imprez plenerowych. Okazuje 
się, że inwestycja była możliwa 
dzięki hojnym sponsorom. Betono-
wą kostkę nieodpłatnie dostarczyła 
firma Betard z Długołęki, a prace 
budowlane prowadzi, także grati-
sowo, firma Tomasza Walczaka z 
Oleśnicy. 

(hag)

Namalowali,  
nagrodę dostali

Było szaro, jest kolorowo

Utwardzają plac

Tu powstanie rekreacyjna wiata

TWARDOGÓRA l „Promienni 
Wizjonerzy” na prowadzeniu w 
ogólnopolskim projekcie.

Dr u ż y n a „Prom ien n i  Wi -
zjonerzy” złożona z uczniów 
Technikum w Twardogórze po 
pierwszym etapie zmagań konkur-
sowych w ogólnopolskim projekcie 
„Postaw na słońce” zajmuje pierw-
sze miejsce. 

Maria Adamowska, Szymon 
Markot, Karolina Profaska, Jakub 
Puchalski, Joanna Śliwak oraz Ni-
kola Wychowaniec wykazali się 
wiedzą i kreatywnością, z sukce-
sem realizując cztery wymagające 
zadania. Efektywna praca zespo-
łowa, innowacyjne podejście do 
tworzenia raportów, plakatów i 
prezentacji multimedialnej, a także 
znajomość zagadnień związanych 
z odnawialnymi źródłami energii 
(OZE), spotkały się z uznaniem 
jury konkursu. 

W kategorii szkół ponadpodsta-
wowych w projekcie biorą udział 
52 drużyny z całej Polski. Honoro-
wy patronat nad inicjatywą spra-
wują ministrowie edukacji oraz 
klimatu i środowiska.

Projekt „Postaw na słońce” to 
ważna inicjatywa, która ma na 
celu zwiększenie świadomości o 
odnawialnych źródłach energii, 
a w szczególności o fotowoltaice. 

„Promienni Wizjonerzy” już 
od kilku tygodni intensywnie 
pracują nad zadaniami kolejnego 
etapu konkursu, który skupia się 
na praktycznym wykorzystaniu 

wiedzy o OZE i promocji tych 
technologii. Drużyna przygoto-
wuje raporty energetyczne dla 
domu jednorodzinnego i szkoły 
oraz dobiera ekonomiczne roz-
wiązania fotowoltaiczne. Postę-
pami swoich prac dzielą się na 
szkolnym blogu ekopracownia-
oze.dblog.pl.

Dorota Śliwiak

Wizjonerzy stawiają na słońce

Młodzi ludzie z wizją

OSTROWINA  l  Świet l ica 
wiejska nabiera ostatecznego 
kształtu.

W dobrym tempie prowadzo-
ny są prace na budowie świetlicy 
wiejskiej w Ostrowinie (gmina 
Oleśnica). W budynku stoją już 
ściany, niebawem będą montowa-
ne stropy i dach obiektu. 

Start tej inwestycji to 25 kwietnia 
ubiegłego roku, kiedy rozstrzy-
gnięto przetarg na wykonanie 
obiektu. Wygrał Zakład Ogólno-
budowlany Dach-Bud Perdkowie, 
proponując cenę 2.650.000 zł. 

Obiekt będzie miał długość 31 m, 
szerokość 14 m, wysokość 8 m. Po-
wierzchnia użytkowa to 304 mkw., 
w tym sala główna - 120 mwk., 
kuchnia catering - 9,2 mkw.

Dodajmy, że na budowę świetlic 
w Ostrowinie i Spalicach gmina 
Oleśnica pozyskała 6.000.000 zł w 

VIII edycji Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych.  (hag)

Świetlicy mury do góry

Obiekt nabiera ostatecznych kształtów

DOBRA l Po raz kolejny Irene-
usz Grela zaprosił na piknik do 
młyna.

Młyn Dobra 1 maja zaprosił na 
piknik rodzinny. Była niepowta-
rzalna okazja zwiedzenie obiektu 
i zobaczenia, jak na żywo w ruchu 
100-letnich maszyn. Animatorzy 
z Leśnego Zakątka poprowadzili 
gry i zabawy dla dzieci. A na bo-
isku obok młyna było ognisko z 
grillem.

Majówka, w której wzięło udział 
około 60 osób, trwała od rana do 
godziny 18.

(hag)

OGŁOSZENIE
Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej  

w Twardogórze informuje,
że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w 
Twardogórze ul. 1 Maja 2 oraz na stronie internetowej Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej Twardogóra www.zgm.twardogora.pl został wywieszony 
wykaz nieruchomości położonych na terenie miasta Twardogóra, przezna-
czonych do oddania w najem w trybie bezprzetargowym na okres do 3 lat.

Młyn mieli, ognisko płonie

Do młyna przyjechały całe rodziny

MIĘDZYBÓRZ l  Budynek 
przedszkola może zostać budo-
wą roku.

Nowo wybudowany budynek 
Publicznego Przedszkola „Bajka” 
w Międzyborzu został zgłoszony 
przez gminę Międzybórz do 29. 
edycji Ogólnopolskiego konkursu 
„Modernizacja Roku & Budowa 
XXI wieku”.- Nasze przedszkole to 

nie tylko nowoczesna i funkcjonal-
na przestrzeń dla najmłodszych, 
ale przede wszystkim powód do 
dumy dla całej gminy. To ogromne 
wyróżnienie i szansa, aby nasza 
lokalna inwestycja została zauwa-
żona i doceniona w całej Polsce - 
mówi burmistrz Paweł Adamczyk.

Głosowanie internetowe po-
trwa do 16 maja. Głos można od-
dać raz dziennie z jednego adresu 
e-mail na www.modernizacjaro-
ku.org.pl.

(OAI)

Głosujcie na „Bajkę”

Czeka na Twój głos
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BIERUTÓW l  Taniec zaczyna 
być lokalną specjalnością.

Po raz drugi w ramach Międzyna-
rodowego Dnia Tańca na bierutow-
skim Rynku poloneza do muzyki 
Wojciecha Kilara zatańczyło niemal 
500 osób. Przypomnijmy, że rok 
temu zainicjowany przez bierutow-
ski Ośrodek Kultury i Sportu event 
spotkał się z bardzo dobrym przyję-
ciem mieszkańców - wówczas polo-
neza zatańczyło 350 osób. 

Tym razem roztańczony kolorowy 
orszak, któremu przewodził zespól 
folklorystyczny Bierutowianie Bis, 
wyruszył z zamkowego dziedziń-
ca i przemaszerował ulicą Przyja-
ciół Żołnierza wprost do Rynku. 
W tanecznym korowodzie wzięli 
udział m.in. bierutowscy samorzą-
dowcy, rzemieślnicy, przedszkolaki 
i młodzież szkolna. Bardzo dobrze 
zaprezentowali się bierutowscy se-
niorzy ubrani w historyczne stroje. 
W Rynku na tancerzy czekały całe 
gromady zaopatrzonych w telefony 
komórkowe i aparaty fotograficzne 
mieszkańców Bierutowa, gromko 
oklaskujących wszystkich uczestni-
ków tanecznego pochodu. 

Tym razem pokaz nie zakończył 
się polonezem, bowiem dyrektor 
OSiR Grzegorz Zmarzły zaprosił 
wszystkich, także widzów wtorko-
wego przedsięwzięcia, do nauki tań-
ca bierutowiaka. Okazało się, że już 
po kilku nieśmiałych próbach bieru-
towski taniec całkiem nieźle tańczyli 
wszyscy. 

A ostatnim akcentem wtorkowego 
wydarzenia było wspólne śpiewanie 
„Pieśni o moim mieście”, do której 
słowa napisała Maria Wielecka. Na-
leży wspomnieć, że piękna wiosenna 
pogoda była i tym razem sprzymie-
rzeńcem organizatorów, którzy za-
pewniają, że kwietniowa taneczna 
impreza stanie się  bierutowską tra-
dycją. Grzegorz Huk

Polonezem zaczęli,  
bierutowiakiem skończyli

Poloneza poprowadził Grzegorz Zmarzły Seniorzy paradowali w efektownych kostiumach

To ich pierwszy polonez...

BIERUTÓW l Wynagrodzenie 
z tego tytułu oscyluje w grani-
cach 5 tysięcy złotych rocznie.

Radna Irena Wysocka-Przyby-
łek na sesji Rady Miejskiej zapy-
tała burmistrza o harmonogram 
koszenia trawy w obrębie wiej-
skich świetlic. Interesowało ją, czy 
prawdą jest, że prace te mogą wy-
konywać mieszkańcy sołectw na 
zlecenie urzędu. 

Burmistrz Piotr Sawicki po-
twierdził, że istnieje taka możli-
wość i kilka sołectw wyraziło już 
gotowość do wykonywania tych 
prac na umowę zlecenie. - Czy to 
znaczy, że koszenia nie będzie pro-
wadził Zakład Gospodarki Komu-
nalnej? - dopytywała radna. 

- Jeżeli istnieje możliwość sezo-
nowego wyręczenia ZGK z tych 
obowiązków, to urząd jest na tak. 
Sołectwa mogą zostać doposażo-
ne w niezbędny sprzęt. Specyfika 
koszenia traw jest taka, że trud-
no to objąć w sztywny harmo-
nogram i często trzeba działać 
elastycznie reagując na aktualne 
potrzeby. Dlatego rozwiązanie, 
kiedy wyznaczone osoby będą 
na umowę wykonywać te prace 
uważam za właściwe - informo-
wał gospodarz Bierutowa, do-
dając, że wynagrodzenie z tego 
tytułu oscyluje w granicach 5 ty-
sięcy złotych rocznie. 

 (hag)

BIERUTÓW l To niepokojące - 
przemoc domowa rośnie.

Zofia Sławenta-Birska, dyrektor 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomo-
cy Społecznej w Bierutowie, złożyła 
radnym, na sesji sprawozdanie z 
działalności jej placówki. 

W bierutowskim MOPS-ie zatrud-
nionych jest 14 osób, w tym 4 z nich 
to pracownicy socjalni. Najważniej-
sze obszary działalności to pomoc 
społeczna, przeciwdziałanie przemo-
cy domowej, pomoc materialna ro-
dzinom oraz świadczenia społeczne. 

W 2024 roku na działalność MOPS-
-u przeznaczono około 9 milionów 

złotych. Na 9 tysięcy mieszkańców 
gminy Bierutów pomocą społeczną 
w ubiegłym roku zostało objętych 
246 osób. Dyrektor przypomniała 
radnym, że z 1 stycznia 2025 nastąpi-
ły zmiany kryterium dochodowego 
w przyznawaniu pomocy społecznej. 
Obecnie dla osoby samotnie gospo-
darującej to 1.010 złotych, a dla osoby 
w rodzinie wtedy, kiedy dochód nie 
przekracza 823 złotych. Zasiłki stałe 
w gminie Bierutów pobiera 45 osób. 
Zasiłki okresowe - 6. 

Prelegentka mówiła także o 
wspieraniu mieszkańców zasiłkami 
celowymi, realizowaniu programu 
dedykowanego dzieciom „Posiłek w 

szkole i w domu”. Bardzo ważnym 
elementem działalności MPOS-u jest 
praca socjalna, taka jak specjalistycz-
ne poradnictwo, wsparcie admini-
stracyjne, reagowanie na sytuacje 
kryzysowe, pomoc psychologiczna. 
Niezmiernie ważna jest funkcja asy-
stenta rodziny. W ubiegłym roku 
taką formą zostało objętych 11 rodzin 
w gminie Bierutów. 

Niepokojącym wskaźnikiem jest 
ilość sporządzonych tzw. Niebieskich 
Kart. W 2020 roku było ich 22, a w 
2024 już 37. Dyrektor chwaliła współ-
pracę z samorządem i Powiatowym 
Urzędem Pracy. 

Grzegorz Huk

BIERUTÓW l  Stopa bezro-
bocia utrzymuje się na stałym 
poziomie.

Dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy był gościem na sesji Rady 
Miejskiej. Waldemar Grzędziak 
na wstępie poinformował rad-
nych, że w obszarze rynku pracy 
planowane są niemal rewolucyjne 
zmiany. Wspomniał m.in. o pro-
jektach skrócenia tygodnia pracy, 
dodając, że podobne rozwiązania 
stosowane są już w kilku krajach 
europejskich. 

- Być może i u nas się to spraw-
dzi, czekamy cierpliwie na przepi-
sy wykonawcze. Nowa ustawa to 
przeszło 300 stron bardzo szcze-
gółowych wytycznych, których 
pracownicy Urzędu Pracy muszą 

się cały czas uczyć - powiedział. 
Szerzej o planowanych zmianach 
napisaliśmy w artykule „Cztery 
dni pracy” na stronie 5. 

Korzystając z czytelnych wykre-
sów, dyrektor Grzędziak wymienił 
najważniejsze wskaźniki dotyczą-
ce rynków pracy w kraju, powie-
cie i gminie Bierutów. Stopa bezro-
bocia dla Polski utrzymuje się na 
stałym poziomie około 5 procent. 
Podobnie jest z liczbą osób bezro-
botnych. W powiecie oleśnickim 
jest ich aktualnie 2.447, a w gminie 
Bierutów 277 (dane za II kwartał 
2025 roku). Na podobnym pozio-
mie kształtuje się napływ i odpływ 
bezrobotnych, tak w powiecie, jak 
i gminie Bierutów. Często jest to 
związane z pracami sezonowymi. 
Polska może pochwalić się bardzo 

niską stopą bezrobocia, wynoszącą 
zaledwie 2,6 proc. Dla porównania 
Francja ma wskaźnik 7,4 proc., Gre-
cja 8,6, a Hiszpania 10,4. 

W Bierutowie na 277 osób bez-
robotnych 117 stanowią kobiety. 
Ciekawie przedstawia się tabela in-
formująca o liczbie cudzoziemców 
zarejestrowanych w Powiatowym 
Urzędzie Pracy. W ciągu ostatnich 
kilku lat wyraźnie wzrosła licz-
ba złożonych wniosków o pracę, 
zwłaszcza dotyczy to obywateli 
Ukrainy. W 2022 było ich 3.712, a 
w 2024 - 10.186. 

Prelegent wspomniał także o 
finansowaniu programów prze-
ciwdziałania bezrobociu. Kwota ta 
z każdym rokiem rośnie i w 2024 
roku wyniósł a 7.169.131 zł. Objęto 
nią 601 osób. 

Na koniec swojego wystąpienia 
gość wyraził serdeczne podzię-
kowania bierutowskim samorzą-

dowcom za modelową współpra-
cę, zapewniając, że tak on jak i 
jego podwładni są do dyspozycji 
w każdej dotyczącej rynku pracy 
sprawie.  Grzegorz Huk

Na koszeniu 
można 
zarobić

277 bez pracy

Waldemar Grzędziak

Coraz więcej Niebieskich Kart

Zofia Sławenta-Birska
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PanoramaSycowa

GMINA OLEŚNICA l Pójdą 
na budowę kanalizacji sanitar-
nej w Jenkowicach oraz Soko-
łowicach.  

10 gmin na 84 wnioskujących 
otrzymało pieniądze w ramach 
funduszy „Inwestycje w zrówno-
ważoną gospodarkę wodno-ście-
kową na terenach wiejskich”. 

W Urzędzie Marszałkowskim 
Województwa Dolnośląskiego 

uroczyście wręczono umowę pod-
pisaną pomiędzy samorządem wo-
jewództwa a gminą Oleśnica.

Gmina dostanie 5 mln złotych 
na budowę kanalizacji sanitarnej 
w Jenkowicach oraz w Sokołowi-
cach – Gęsia Górka – etap I. 

Całkowita wartość inwestycji 
wynosi 6.396.326 zł. Termin reali-
zacji przedsięwzięcia to 30 listopa-
da. 

 (OAI)

Spłynęło 5 milionów

TWARDOGÓRA l Była wysta-
wa biżuterii, były opowieści o 
ziołach, były atrakcje dla dzieci. 
I pierwsze informacje o lapida-
rium.

Pałac Goszcz 1 maja przycią-
gnął gości z Lublina, Poznania, 
Milicza, Wrocławia i wielu innych 
miejsc, którzy chcieli zanurzyć się 

w atmosferę sztuki, historii i na-
tury.

Obejrzeli wystawę Krystyny 
Ciołkosz, artystki o duszy alche-
mika, która z metalu potrafiła wy-
dobyć delikatność – jej biżuteria 
przypominała srebrne krople rosy, 
a obrazy i instalacje wypełniały 
przestrzeń znaczeniami, które po-
ruszały i inspirowały. Artystka nie 

W Goszczu nie brakowało akcentów artystycznych

W ziół aromacie

Wójt Marcin Kasina i skarbnik gminy Monika Warszawska

szczędziła sił, by każdej grupie po-
święcić swoją uwagę, opowiadając 
o twórczości z czułością i pasją.

Równolegle pałac przesycał się 
aromatem ziół i ciepłym tonem 
opowieści Katarzyny Georgiou 
– pisarki, podróżniczki i zielarki. 
Były ziołowe mikstury, książki 
pachnące świeżym papierem i roz-
mowy, które rozkwitały jak majo-
we kwiaty. Stoisko z autorską pre-
zentacją nieustannie otaczał krąg 
zainteresowanych.

Na najmłodszych czekały dmu-
chana zjeżdżalnia i jazda na ku-
cyku, a na wszystkich „leżakowa 
plaża” i gastronomia. 

Były też pierwsze emocje wokół 
powstałego lapidarium – kolekcji 
pałacowych artefaktów, które jako 
jedni z pierwszych mieli okazję 
obejrzeć przedstawiciele Panoramy 
Oleśnickiej, w obecności wicebu-
rmistrz Twardogóry Katarzyny 
Majcher oraz dostawcy prywat-
nych artefaktów Mateusza Pęche-
rza. 

Wydarzenie koordynowane było 
przez zespół z Twardogóry (Pau-
lina Moskalik, Brajan Kita, Julia 
Dwornikowska), działający pod 
przewodnictwem dyrektor Kata-
rzyny Urbanek. 

Andrzej Głowacz

GOSZCZ l 3 maja dziedziniec 
Pałacu w Goszczu tętnił życiem, 
radością i zapachem domowych 
potraw.

Tegoroczna Pałacowa Majówka 
połączyła w sobie obchody waż-
nych narodowych rocznic – Święta 
Konstytucji 3 Maja oraz 1000-lecia 
koronacji Bolesława Chrobrego – z 
wyjątkową atmosferą rodzinnego 
święta i kulinarnej podróży w cza-
sie.

Wydarzenie zgromadziło licz-
nych mieszkańców oraz turystów 
z całej Polski, którzy przybyli 
całymi rodzinami, by wspólnie 
świętować, smakować i poznawać 
dziedzictwo regionu.

Wśród zabytkowych ruin pała-
cu odbyło się uroczyste otwarcie 
lapidarium, przestrzeni ratującej 
cenne dziedzictwo kulturowe. 
Symboliczne przecięcie wstęgi za-
inaugurowało oficjalnie nową for-
mę wystawiennictwa.

Znaczący wkład w powstanie 
lapidarium włożyli wiceburmistrz 
Małgorzata Majcher, Katarzyna 

Urbanek, dyrektor Twardogórskie-
go Pałacu Kultury z zespołem oraz 
Mateusz Pęcherz, lokalny pasjona-
towi historii i opiekun dziedzictwa 
Goszcza.

Część artystyczna rozpoczę-
ła się od poloneza w wykonaniu 
uczniów Szkoły Podstawowej w 
Goszczu. Program wypełniły re-
cytacje patriotycznych wierszy, 

tańce, piosenki oraz wspomnienie 
o Bolesławie Chrobrym.

A gastronomicznym sercem 
wydarzenia była „Wiejska Uczta”, 
przygotowana przez Koło Gospo-
dyń Wiejskich „Gościniec” z Gosz-
cza. Każde stoisko było jak osobna 
opowieść – o dawnych smakach, 
domowych recepturach i kulinar-
nej tradycji regionu.

Szczególnym powodzeniem 
cieszył się Kotlet Dziedzica – so-
lidny schabowy z kością smażony 
na smalcu, podany z zasmażaną 
kapustą, Pałacowe Chrupacze 
– świeże gofry z bitą śmietaną i 
owocami, Dworskie Zwijańce, czyli 
naleśniki z dżemem lub czekoladą, 
a także Kromka Jaśnie Pana – paj-
da żytniego chleba ze smalcem i 

ogórkiem małosolnym. Dzieci za-
chwyciły się ciasteczkami Dąbek z 
Goszcza, inspirowanymi herbem 
miejscowości, a dorośli chętnie 
sięgali po aromatyczną Pałacową z 
Rusztu – kiełbasę prosto z ognia. 
Na deser czekał Szlachecki Chrup 
– maślany popcorn z nutą karmelu, 
legendarny przysmak dworskich 
„polowań”.  Andrzej Głowacz

Historycznie i gastronomicznie

Twardogórska młodzież w historycznej inscenizacji Była okazja do pamiątkowych zdjęć

Patriotyzmu uczą się od najmłodszych lat

 olesnica24.com
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PanoramaSycowa

SYCÓW l Wspólna akcja szko-
ły i arboretum. 

Na terenie Szkoły Podstawowej 
nr 3 odbyła się akcja rozdawania 
mieszkańcom sadzonek czereśni 
ptasiej. Zostały one przygotowa-

ne przez Arboretum Leśne. Akcja 
została zorganizowana z okazji 
sycowskich obchodów Tysiąclecia 
Koronacji Pierwszych Królów Pol-
ski. Mieszkańcy, w tym uczniowie 
oraz rodzice, odebrali sadzonki.

(OAI)

Sadźcie czereśnię ptasią

Roślinki zasadzą u siebie

SYCÓW l Ekipa Motocyklowe-
go Rajdu Wołyńskiego na placu 
Wolności.

1 maja na placu Wolności w Syco-
wie pojawiła się ekipa Motocyklowe-
go Rajdu Wołyńskiego. Przyjechało 
pięć osób na trzech motocyklach z 
szefem Rajdu Henrykiem Kozakiem 
na czele. 

W Sycowie zrobili sobie półgo-
dzinny odpoczynek na trasie do 
Budziszyna na uroczystości Rajdu 
Pamięci 80. rocznicy bitwy pod Bu-
dziszynem. 

- Z uczestnikami Motocyklowego 
Rajdu Wołyńskiego znamy się od 
lipca 2013 roku, kiedy spotkaliśmy 

się w Korcu oraz na cmentarzu le-
gionistów w Równem na Wołyniu. 
Przyjaźń ta kultywowana była w ko-
lejnych latach naszej pracy w Korcu 
do 2018 roku. Współpracujemy w 
wielu poczynaniach związanych 
z wołyńskimi miejscami pamięci. 
Razem z Markiem Malinowskim 
[były radny - red.] przywitaliśmy 
ekipę Rajdu. Nasi goście byli po raz 
pierwszy w Sycowie, dlatego krótko 
przedstawiłem im historię Sycowa 
z wyjaśnieniem obecnego wyglądu 
okolic placu Wolności. Po konsump-
cji porcji lodów i wykonaniu oko-
licznościowych zdjęć motocykliści 
odjechali do Budziszyna - opowiada 
Edmund Goś.  (ror)

W drodze do Budziszyna

W Sycowie zrobili odpoczynek

SYCÓW l Tak się kiedyś w Sy-
cowie mówiło...

Cztery budynki przy ulicy 
Waryńskiego mają przedwojen-
ny rodowód. Wybudowano je w 
latach 1934-38 według projektów 
budynków koszarowych. Nota-
bene podobne wybudowane zo-
stały w Oleśnicy. 

- Przed agresją na Polskę od 
czerwca 1939 roku do rodzin 
zamieszkujących w poszczegól-
nych mieszkaniach dokooptowy-
wano podoficerów Wermachtu z 
oddziałów skoszarowanych w 
barakach na obecnych działkach 

sektora Waryńskiego. Oficerów 
umieszczano w budynkach wil-
lowych na tej ulicy - przypomina 
ich historię Edmund Goś. 

I dodaje: „Od najmłodszych 
mych lat słyszałem, że ktoś 
mieszkał w «Blokach», że szedł 
do kolegi do «Bloków». Nikt nie 
wymieniał nazwy ulicy, tylko 
mówiło się «Bloki» – i wszystko 
było wiadome”.

Dodajmy, że obecnie każdy 
blok to wspólnota mieszkanio-
wa. Jedna z nich swój budynek 
odremontowała - patrz zdjęcie.

W mediach społecznościo-
w ych Jolanta Fr yśna,  była 

mieszkanka ulicy Waryńskie-
go, postanowiła „rozprawić się 
z demonem przeszłości - cho-
dzi o budynek gazowni, który 
znajdował się na tej ulicy, blisko 
szkoły”. I napisała: „W latach 
70. produkowano tam gaz. Jako 
mała dziewczynka musiałam 
przechodzić tamtędy do szkoły. 
Gazownia była dla mnie czymś 
strasznym - przez podziura-
wione kulami szyby widać było 
buchający ogień. Co jakiś czas z 
budynku wychodzili mężczyźni 
umorusani na czarno, jak górni-
cy i na taczkach wywozili chyba 
koks/ żużel (?)”. 

A Mirosława Janusiewicz przy-
pomniała, że po wojnie ta ulica 
nazywała się Kamienna. 

(ror)

Idę na Bloki...

SYCÓW l  Kolejna gmina, w 
której firmy chcą stawiać farmy 
wiatrowe.

21 maja w godzinach 16-20 
mieszkańcy gminy będą mogli 
wziąć udział w konsultacjach do-
tyczących możliwości zapisania 
w „Planie ogólnym dla gminy 
Syców” potencjalnych lokalizacji 
farm wiatrowych. Swoją opinię 
będzie można wyrazić w formie 
głosowania w hali MOSiR w Syco-
wie oraz w salach wiejskich w so-
łectwach gminy. Każdy pełnoletni 
mieszkaniec gminy będzie mógł 
oddać swój głos.

Wyniki konsultacji posłużą rad-
nym do podjęcia decyzji o ewen-
tualnym wprowadzeniu zmian w 
planie.

Samorząd na swoje stronie inter-
netowej zamieścił 15 plusów i mi-

nusów farm wiatrowych. Plusy to 
m.in.: odnawialne źródło energii, 
zero emisji CO₂ podczas pracy, re-
dukcja zanieczyszczeń powietrza, 
niskie koszty eksploatacji, wzrost 
przychodów gminy - nawet 3 mln 
zł rocznie, dostawy energii - nawet 
do 6 MW dla gminy (10% produk-
cji). A minusy to m.in.: niestabil-
ność produkcji (zależność od pogo-
dy), hałas i emisja infradźwięków, 
w wpływ na krajobraz, zagrożenie 
dla ptaków i nietoperzy, wpływ na 
lokalny mikroklimat, trudna uty-
lizacja łopat turbin, zajęcie prze-
strzeni powietrznej.

Jedna z firm planuje na terenie 
gminy Syców 9 turbin wiatrowych. 
Łączna moc farmy wiatrowej wy-
nosić będzie do 63 MW. Planowany 
czas zakończenia budowy to rok 
2030. Minimalna odległość turbi-
ny wiatrowej to ok. 730 metrów, 

maksymalna to ok. 1313 metrów, 
natomiast średnia odległość turbin 
wiatrowych od zabudowań miesz-
kalnych to ok. 1035 metrów.

Druga firma zamierza zbudo-
wać do 12 turbin w południowej 
części gminy Syców w obrębach 
wsi Ślizów, Wielowieś i Działosza 
na terenach wzdłuż istniejącej tra-
sy ekspresowej S8. Spółka planuje 
turbiny o mocy do 7,5 MW, łącz-
nej wysokości ze śmigłem do 250 
m oraz średnicą rotora do 180 m. 
Łączna maksymalna planowana 
moc farmy wiatrowej to 90 MW. 
Spółka planuje rozpoczęcie budo-
wy w tym roku i zakończenie oraz 
rozpoczęcie produkcji energii elek-
trycznej do końca 2031 roku. Ma 
już wydane pozwolenie na budo-
wę oraz warunki przyłączenia do 
sieci elektroenergetycznej. 

(ror)

Wiatrowe w Sycowie?

Znają je wszyscy sycowianie Po remoncie ładniejszy...

Uroczyście obchodzono w Sy-
cowie Dzień Flagi Rzeczypo-
spolitej Polskiej.

2 maja w sali widowiskowej 
Centrum Kultury w Sycowie 
uczczono Dzień Flagi Rzeczypo-
spolitej Polskiej koncertem „Pio-
senki Biało-Czerwonej”. Wystąpili 
w nim: Aurelia Sobczak (aktorka, 
reżyserka, pracownik Polskiego 
Radia), Magdalena Buczkowska 
(artystka Sceny Kamienia i Ope-
retki Wrocławskiej), Agnieszka 
Babicz (aktorka Teatru Muzycz-
nego w Gdyni), Barbara Droź-
dzińska (śpiewaczka i pianistka 
urodzona w polskiej rodzinie na 
Białorusi), Aleksander Kamedul-
ski (pochodzący z Torunia, ale 
mogący pochwalić się koncertami 
w Mediolanie) oraz Marek Ravski 
(wokalista, muzyk i aktor, znany 
m.in. z występów w Australii). 
Wykonali oni wiele okoliczno-
ściowych pieśni patriotycznych, 

jak „Witaj majowa jutrzenko” czy 
„Warszawianka”. Nawiązując do 
również przypadającego 2 maja 
Dnia Polonii i Polaków za Grani-
cą zaśpiewali także: „Góralu, czy 
ci nie żal”.

- Pieśnią można opowiedzieć 
historię Polski, muzyka towarzy-
szy nam od samej kołyski, jest 
w tych najradośniejszych mo-
mentach, ale i w tych smutnych, 
a czasem zdarza się i tak, że to 
pieśń pozwala przeżyć i może 
dlatego powstało tak wiele rado-
snych i dowcipnych piosenek w 
trudnych czasach - zauważyła 
Aurelia Sobczak. Jako przykład 
takiego radosnego utworu Mag-
dalena Buczkowska i Marek Rav-
ski zaśpiewali „Ej dziewczyno, 
ej niebogo”. Z kolei Agnieszka 
Babicz przypomniała chwytający 
za serce przebój „Dziwny jest ten 
świat” Czesława Niemena.

- Wiemy, że społeczność Syco-
wa jest bardzo wrażliwa na spra-

wy kresowe, kłaniamy się nisko 
za to, że tworzycie tak wspaniałą 
przestrzeń do pomocy rodakom 
na Wschodzie – mówiła Aurelia 
Sobczak. Dlatego poprosiła Bar-
barę Droździńską o zaśpiewanie 
utworu „Już mi raz zabrali Wilno, 
już mi raz zabrali Lwów”.

- Życie jest jak fortepian: białe 
klawisze to radosne dni, a czarne 
klawisze to te smutne, ale żeby 
muzyka była piękna, potrzebne 
są wszystkie – mówili artyści do 
słuchaczy.

Drugą częścią wydarzenia był 
koncert w wykonaniu zespołu 
„Wspólna Wędrówka” (gościł już 
w Sycowie podczas XXII Ogólno-
polskiej Koncertu na Rzecz Po-
mocy Rodakom na Wschodzie) 
w składzie: Marina Towarnicka, 
Grażyna Komincz, Katarzyna 
Czekanowska, Nadzieja Brońska 
i Witali Oleszkiewicz. Ponownie 
publiczność mogła usłyszeć pieśń 
poruszającą tematykę kresową, a 

był to „Polesia czar” zaśpiewany 
przez Grażynę Komincz. Z ko-
lei bardziej znane nam pejzaże 
przypomniały „Polskie kwiaty”. 
Nie zabrakło też wielu utworów 
w podniosłym duchu patriotycz-
nym, jak „Wolność” Marka Gre-
chuty, czy „Pieśń o fladze” Kon-
stantego Ildefonsa Gałczyńskiego.

- Niech 2 maja polska flaga 
dumnie załopocze wszędzie tam, 

gdzie biją polskie serca, a więc 
również tutaj. Niech ten znak 
odzyskania wolności natchnie 
nadzieją tych, którzy dziś o swoją 
wolność muszą walczyć. Bądźmy 
w tym dniu razem i oby łączące 
nas więzi stawały się jeszcze sil-
niejsze – życzyły wokalistki pu-
bliczności.

Zbigniew Nowak

Zaśpiewali z nutą patriotyzmu

Gdzie biją polskie serca
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Adela Piskorska wywalczyła mi-
nimum na mistrzostwa świata.

Adela Piskorska, pływaczka, która 
swoją karierę rozpoczęła w Oleśnicy, 
została mistrzynią Polski na 100 m 
stylem grzbietowym. Wywalczyła 
też minimum do Singapuru (1:00.38, 
a również na Uniwersjadę i ME U-23).

- Cieszę się z medalu, ale nie ukry-
wam, że czas mógłby być lepszy. Wia-
domo, że do mistrzostw świata jest 
jeszcze trochę czasu. Minimum mam 
już z głowy i teraz mogę się spokoj-
nie przygotowywać do tej imprezy. 
Nie mam jeszcze na tyle mocy, żeby 
wytrzymać drugą część dystansu, 
ale bardzo cieszy mnie pierwsze 50 
metrów, bo jest najszybsze w karierze 
i mam nadzieję, że poprawię jeszcze 

drugą część dystansu i ten czas będzie 
znacznie szybszy – skomentował 
swój start Adela Piskorska.

(ds)

Pojedzie do Singapuru

Wywalczyła minimum

Hokeiści Orłów Oleśnica po-
nownie najlepsi w najsilniejszej 
hokejowej lidze amatorskiej.

Orły Oleśnica z grającym trene-
rem Grzegorzem Masternakiem  
ponownie mistrzami najsilniejszej 
hokejowej ligi amatorskiej w Polsce. 
Nasza drużyna pokonała w finale 
Orlika Opole 6:4, naszpikowanego 
byłymi gwiazdami hokejowej eks-
traligi, takimi jak były reprezentant 
Polski Bartłomiej Bychawski, czy 
Łukasz Sznotala.

Orły w sezonie wystąpiły w skła-
dzie: Dariusz Sendek, Tomasz Piasec-
ki, Michał Lipiarz, Nikita Horbenko, 
Dawid Sendek, Tomasz Kruła, Maciej 
Gawlik, Dawid Puk, Jarosław Nobis, 
Andrij Shoram, Aliaksandr Laiko-
uski,  Aliaksandr Kaliaha, Maksim 
Malewich, Maksim Tsitok, Adam 
Stefaniak, Maciej Ostrowski, Ce-
zary Karwacki, Patryck Zabolotny, 
Rajmund Domowicz, Brunon Szulc, 
Sebastian Drygas, Adrian Tobola, 
Ryan Schmidt, Sean Halverson, Vald 
Bielov.  (ds)

Jakub Żuk, czyli jednosobowa 
reprezentacja LO Syców, wy-
grał konkurs wiedzy o Śląsku 
Wrocław. 

Po raz piąty klub wspólnie z X LO 
we Wrocławiu zorganizował Konkurs 
Wiedzy o Śląsku Wrocław. Pytania 
konkursowe tworzył i sprawdzał 
Krzysztof Mielczarek, współautor 
Muzeum Śląska Wrocław oraz skarb-
nica wiedzy o klubie, a koordynował 
konkurs rzecznik prasowy Śląska 
Jędrzej Rybak, rodowity oleśniczanin.

W kategorii szkół ponadpodstawo-
wych najwięcej punktów uzyskało 
LO w Sycowie, przed ZS2 w Trzeb-
nicy oraz XVII LO we Wrocławiu i 
Lotniczymi Zakładami Naukowymi 
we Wrocławiu.

Z wygraną sycowskiej szkoły wiążą 
się dwie ciekawostki. „Drużyna” po 
raz trzeci jest na podium, ale po raz 
pierwszy jako zwycięzca. A czemu 
napisaliśmy drużyna w cudzysłowie? 
Bo była ona jednoosobowa. Tworzył 
ją Jakub Żuk, który w pojedynkę tak 
udanie rywalizował z kilkuosobo-
wymi zespołami. 

Wszystkich uczestników klub za-
prosił na Tarczyński Arenę Wrocław 
na uroczyste rozdanie nagród. Młodzi 
kibice wraz z opiekunami (opieku-
nem zwycięzcy była Jolanta Dolata) 
zobaczyli stadion, murawę, szatnię 
piłkarzy oraz otrzymali upominki, 
a najlepsi nagrody. Wręczali jest pre-
zes klubu Michał Mazur, Mariusz 
Pawelec, legenda Śląska Wrocław, 
oraz dyrektor X LO.  (is)

Czwarte miejsce w lidze, siódme 
najlepszego snajpera SPR-u Ole-
śnica.

To był udany sezon piłkarzy ręcz-
nych SPR Oleśnica. Podopieczni Grze-
gorz Wosia zakończyli rozgrywki II 
ligi piłki ręcznej na 4. miejscu w tabeli, 
zdobywając 41 punktów. Rozegrali 22 
spotkania, odnieśli 14 zwycięstw (w 
tym 2 po rzutach karnych), ponieśli 8 
porażek (jedna po karnych). W domu 
i na wyjazdach mają ten sam bilans: 
7 zwycięstw i 4 przegrane.

Zespół zdobył łącznie 591 bramek, 
przy 545 bramkach straconych. Staty-
stycznie daje to średnio: 27 zdobytych 
i 25 straconych bramek na mecz. Jest to 
najlepszy wynik defensywy w lidze. 

- Nasza drużyna straciła najmniej 
bramek spośród wszystkich zespo-
łów, co świadczy o wysokim poziomie 
organizacji gry w obronie, postawie 
naszych bramkarzy i zaangażowania 
całego zespołu w działania defensywne 
- mówi trener Grzegorz Woś.

Najwyższe zwycięstwo w sezonie 
SPR odniósł w domowym meczu 
przeciwko LKS OSiR Komprachcice 
- 30:15. Najwięcej bramek zdobył w 

wyjazdowym spotkaniu przeciwko 
SMS Zielona Góra - aż 36. Drużyna 
wykorzystała 72 z 96 rzutów karnych 
w sezonie - to ponad 75 proc. skutecz-
ności. A najbardziej „bramkowy” mecz 
sezonu SPR rozegrała na zakończenie 
rozgrywek - remis 32:32, czyli łącznie 
aż 64 bramki. Był to również mecz 
z największą frekwencją w całym 
sezonie.

Dwóch zawodników z Oleśni-
cy znalazło się w gronie dziesięciu 
najlepszych strzelców ligi. Te klasy-
fikacje wygrał Hubert Barcil z Silesi 
Świebodzice - 240 bramek. Siódmy 
był Jakub Lisowski - 107, a dziewiąty 
Damian Gołąb - 96 bramek. W klubo-
wym rankingu za nimi znaleźli się 
Kacper Latko - 93 bramki i Łukasz 
Kumejko - 53 bramki.  (ws)

Orły znów górą

Nie do pokonania!

O Śląsku wie wszystko
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CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Szczypiorniści sumują

Remis Marszowic i wygrana Ze-
nitu w doliczonym czasie gry 
sprawiają, że walka o 2. miejsce, 
premiowane barażem, wciąż 
trwa!

Bielany  1 (0)
Międzybórz  2 (0)
ZENIT:  Gracjan Hajduk - Michał Mazurek, 
Mikołaj Gretkiewicz, Łukasz Galik, Kacper 
Korcik, Bartłomiej Kruszyński, Filip Szczyp-
kowski, Igor Makarow, Szymon Rusiecki, 
Piotr Kotwa (40. Artur Haja), Marcin 
Tomaszewski.

Bramki: 1:0 Adam Opolski, 30., 1:1 Bartło-
miej Kruszyński 64.,  1:2 Igor Makarow 92. 

Następny mecz: Zenit - Wratislavia Wro-
cław 10 maja, godz. 15

TAK GRALI INNI
Marszowice - Wołów   1:1 

Jelcz-Laskowice - Mirków   0:4 
Jaszowice - Kuźniczysko   1:2 
Skokowa - Brzeg Dolny   1:2 
Lutynia - Wierzbice   3:2 
Solna - Trzebnica   3:4 
Wratislavia - Pawłowice   1:1

TABELA
  1. Mirków 24  58  84-21
  2. Marszowice  24  52  65-29
  3. Międzybórz  24  50  61-32
  4. Trzebnica  24  43  60-43
  5. Wierzbice  24  41  60-58
  6. Bielany  24  40  62-38
  7. Wołów  24  36  55-46
  8. Lutynia  24 33  47-59
  9. Pawłowice  24  31  35-38
10. Kuźniczysko  24  27  43-65
11. Skokowa  24  26  47-76
12. Brzeg Dolny  24  24  42-49 
13. Wratislavia  24  23  38-51
14. Solna  24  21  32-46
15. Jaszowice  24  20  31-68
16. Jelcz  24  12  32-75

Piłka nożna - klasa okręgowa

Walka o baraż trwa

Jest o co walczyć

Spokojna i wysoka wygrana Po-
goni. A za tydzień derby powia-
tu w Dobroszycach.
Oleśnica  5 (2)
Długołęka  0 (0)
POGOŃ: Adrian Lipiec  - Arkadiusz Smy-
czyński, Szymon Deszcz, Leonard Cygan 
Ż (75. Szymon Wiącek), Kacper Lipiec, 
Sebastian Rachwał, Adrian Miodek (83. 
Mateusz Polanowski), Michał Płonka, Ja-
kub Warzecha Ż (70. Sebastian Kucharski), 
Dawid Zadka (83. Mateusz Wojsa), Jakub 
Lipiński Ż.
Bramki: 1:0 Leonard Cygan 21., 2:0 
Sebastian Rachwał 41., 3:0 Arkadiusz 
Smyczyński 64., 4:0 Dawid Zadka 69., 6:0 
Mateusz Polanowski 84.
Następny mecz: Dąb Dobroszyce - Pogoń 
Oleśnica 10 maja, godz. 16

WYNIKI
Goszcz - Wratislavia II  przełożony 
  na 7 maja, g. 18

Gręboszyce - Węgrów   3:3
Bukowinka - Dobroszyce   2:0
Chrząstawa - Międzybórz II  3-0 (wo)
Wojnowice - Twardogóra   2:3
Miłoszyce - Łozina   2:3
Kiełczów - Bierutów   2:3 

TABELA
  1. Oleśnica  24  62  111-27
  2. Łozina  24  59  79-25
  3. Chrząstawa  24  54  82-36 
  4. Goszcz  23  53  81-23
  5. Dobroszyce  24  42  51-37
  6. Kiełczów  24  37  54-49
  7. Wojnowice  24  35  56-59
  8. Twardogóra  24  33  41-46
  9. Bierutów  24  32  50-41
10. Gręboszyce  24  30  43-66
11. Długołęka  24  27  44-62
12. Bukowinka  24  24  37-64
13. Miłoszyce  24  20  32-61
14. Węgrów  24  20  44-77
15. Wratislavia II  23  17  32-71
16. Międzybórz II  24    1  13-106

Piłka nożna - klasa A

Przetarcie przed Dębem

Jakub Lisowski rzuca kolejną bramkę

GRUPA III
Godzieszowa - Stradomia  2-2 
Szczodrów - Pasikurowice  3-4 
Grabowno - Pruszowice   5-2
Dobrzeń - Borowa   3-6 
Boguszyce Os. - Sokołowice  odwołany 
z powodu śmierci prezesa drużyny gości
Syców - AP Oleśnica   1-6 

TABELA
  1. Oleśnica  16  45  77-13
  2. Grabowno  16  31  43-31
  3. Boguszyce Os.  15  30  42-27
  4. Stradomia  16  30  35-25
  5. Szczodrów  16  25  47-36
  6. Borowianka  16  23  44-46
  7. Syców  16  21  45-41
  8. Pruszowice  16  19  43-48
  9. Dobrzeń  16  18  23-44
10. Pasikurowice  16  14  38-54
11. Godzieszowa  16  14  27-60
12. Sokołowice  15    6  18-57

GRUPA IV
Kątna - Wrocław   0-5 
Wilczyce -  Nadolice   11-0
Śliwice - Dębina   4-2
Wójcice - Dziadowa Kłoda  4-1
Krzeczyn - Zbytowa   2-1
Mirków II - Miłocice   3-0 wo
Kopalina - Solniki Małe   1-7

TABELA
  1. Różanka  20  50  73-30
  2. Zbytowa  20  50  78-20
  3. Wilczyce  20  45  80-33
  4. Wójcice  20  40  71-35
  5. Dziadowa Kłoda  20  37  52-57
  6. Solniki Małe  20  36  66-42
  7. Mirków II  20  34  62-36
  8. Krzeczyn  20  28  62-58
  9. Nadolice  20  27  53-76
10. Śliwice  20  18  50-65
11. Kopalina  20  18  45-70
12. Dębina  20  14  35-76
13. Kątna  20  10  31-84
14. Miłocice  20    3  22-98

Piłka nożna - klasa B

Sokół Sokołowice poinformował, 
że zmarł prezes klubu Wiesław 
Bełza. Drużyna nie rozegrała 
meczu z KS Boguszyce Osiedle. 
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USŁUGI

 Prace ogólnobudowla-
ne, malowanie mieszkań, 
prace ogrodnicze, różne-
go rodzaju naprawy. Tel. 
536-721-755.

 Remonty mieszkań, 
domów, malowanie, gła-
dzie, panele, regipsy. Tel. 
603-795-542.

 Awaryjne otwieranie sa-
mochodów i mieszkań. Tel. 
601-76-12-82.

KUPIĘ
 Kupię tanio używaną 

pralkę na chodzie. Tel. 
530-034-870. 
SPRZEDAM

 Komplet 2 szt. fabrycz-
nie nowych oryginalnie 
zapakowanych drew-
nianych leżaków taraso-
wych z podnóżkiem, 500 
zł. Tel. 601-785-163. 
MIESZKANIA

 Do wynajęcia trzypo-
kojowe z wyposażeniem, 
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 
886-428-324.

 Sprzedam mieszkanie 
58,4 m2 w miejscowości 
Pągów (koło Bierutowa). 
Tel. 515-163-181. 

DZIAŁKI BUDOWLANE
 Sprzedam działki bu-

dowlane, ładnie położo-
ne  przy lesie w Nowicy k. 

Dobroszyc, 120 zł/m2. Tel. 
665-961-864.
LOKALE

 Sprzedam lub wynajmę 
pawilon handlowy przy ul. 
Reja 15 w Oleśnicy o pow. 
24 m2 użytkowej, woda, 
w.c., ogrzewanie własne, 
klimatyzacja, monitoring, 
dobra lokalizacja przy 
przystanku. Tel. 500-035-
609.

ROLNICZE
 Kupię ciągniki, przycze-

py i maszyny rolnicze. Tel. 
535-135-507.

 Sprzedam gęsi duże. 
Tel. 781-605-712. 

 Sprzedam, wydzier-
żawię działkę ogrodową. 
Tel. 603-755-532. 

 Sprzedam siewnik do 
kukurydzy, stan bardzo 
dobry, cena 8 tys. zł. Tel. 
665-961-864.

 Sprzedam ciągniki, przy-
czepy i maszyny rolnicze. 
Tel. 509-613-559. 

LEKARSKIE 
 KATARZYNA HOR-

NUNG - lekarz chorób 
wewnętrznych, specjalista 

reumatolog przyjmuje 
w poniedziałki i czwart-
ki od 16 do 18 przy ulicy 
Wschodniej 7. Tel. 314-43-
53.

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12  
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H

Rejestracja codziennie 9 do 11
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985 

NFZ, LUXMED MEDICOVER- 
bezpłatnie oraz wizyty prywatne

Dermatolog bez kolejki 
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089.
hipokrates-olesnica.pl

BHP-Center

- uprawnienia
  SEP, 
  palaczy CO
- szkolenia 
  bhp
- kursy 
  operatorów 
  wózków 
  widłowych

Tel. 507-823-846

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w III Kon-
kursie dla Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśnicy 
1998, nagroda w IV Konkursie dla Prasy Lokalnej 1998, 
III nagroda w V Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. Wy-

dawca: „OLPRESS”. Adres redakcji: „Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax  71 314-94-28, e-mail: panorama@dyskietka.pl, 
panoramaolesnicka@poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium: 
Krzysztof Dziedzic (redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), 
Grzegorz Huk, Roman Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń, reklam i nie zwraca materiałów nie zamówionych, zastrzega sobie 
prawo skracania i adiustacji tekstów, opracowań redakcyjnych oraz zmiany 
tytułów. Publikowane listy i stanowiska nie muszą być zgodne z poglądami 
redakcji. Druk: Drukarnia Agora Warszawa. Nakład: 3.000 egz.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. 
Czynne od poniedziałku do piątku w godz. 9-14.

UROLOGIA

www.urologolesnica.pl

LEK. MED. TOMASZ PISKOZUB
OLEŚNICA, ul. Rzepakowa 25

WTOREK: 16:00 - 18:30              REJESTRACJA
ŚRODA: 16:00 - 18:30                   500 22 28 28
CZWARTEK: 16:00 - 18:30           
SOBOTA: 10:00 - 12:30                 71 75 75 210

WESELA , 18-TKI
komunie, przyjęcia, 

noclegi
Kryształowy Dwór
Tel. 602-459-919.

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 693-395-448

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
OPONY

Na materiałach 
i artykułach własnych 

oraz powierzonych

Personalizowane prezenty na każdą okazję

    - papier

    - skóra

    - guma

    - drewno

    - długopisy

    - aluminium anodowe

    - szkło

    - pleksi

    - laminaty grawerskie

    - oraz wiele innych
W związku 

z rozprzestrzenianiem

00do godz. 12  obsługujemy wyłącznie 
osoby powyżej 65 roku życia.  

się Koronawirusa

Sklep Papierniczy

ul. Daszyńskiego 5F

 ul. 3 Maja 16
0000czynny od 9  do 17

0000czynny od 10  do 17

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

am_fol@wp.pl
laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

W związku 
z rozprzestrzenianiem

się Koronawirusa
czynny jest tylko jeden sklep

„OLA” przy ul. 3 Maja 16
0000Zapraszamy od 9  do 15

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

UROLOG
lek. Stanisław Pawlak, 

konsultacje, USG we wtorki 
i czwartki od godz. 17. 

Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 

Daszyńskiego 2A, 
tel. 530-719-364, 

603-953-465

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

ANWIL OKNA

www.anwilokna.pl

rok założenia
1993

509 081 520
e-mail: anwilokna@poczta.onet.pl

Oleśnica, ul. Sinapiusa 12, tel./fax 71/314 40 50

SPRZEDAŻ
I SERWIS

PILAREK, KOS, 
KOSIAREK

FIRMY STIHL

SPRZEDAŻ
CZĘŚCI

ZAMIENNYCH
Zapraszamy

od poniedziałku do piątku w 
godz. 8-18, sobota 8-14

Sosnówka 19b, 
Twardogóra

71 315 03 32, 697 755 099

Bardzo skuteczne, 
profesjonalne 
czyszczenie 

dywanów i kanap. 
Tel. 789-588-802. 

GAZY 
TECHNICZNE
SKUP
ZŁOMU
KONTENERY
NA GRUZ

wakacyjny intensywny kurs 
języka hiszpańskiego

termin 
            04-08 sierpień          

  wiek od 13 lat 

w godzinach 9:00-16:00
Ul. mickiewicza 4b

w programie
nauka słówek i zwrotów

warsztaty z pisania tekstów
ćwiczenia gramatyczne i słuchowe

kino i muzyka hiszpańska
II śniadanie, obiad - drugie danie, podwieczorek

820 zł/os.

tel. 504-955-716
kontakt@granespana.pl

GRAN ESPAÑA
w

II

Oleśnica, 
ul. 3 Maja 

22/II

SKLEP MICHAŁEK
Oleśnica, ul. 3 Maja 22

Tel. 785-530-040 
www.sklepmichalek.pl

 UBRANIA  ZABAWKI
 WÓZKI DZIECIĘCE
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 Spokojna okolica   Garaż podziemny
 Wysoki standard   Atrakcyjna lokalizacja

OSIEDLE DĘBOWE
przy ulicy Krzywoustego w Oleśnicy

 Mieszkania z balkonami i tarasami o powierzchni 
    od 34 do 90 mkw. 
 Budynki wyposażone w windy i podziemne garaże. 
 Na terenie ukończonego i ogrodzonego osiedla będą
    wygodne miejsca parkingowe, plac zabaw i strefa zieleni. 

Inwestor:  WZÓRBUD Grzegorz Wzorek, wzorbud.pl
Kontakt:  tel. 501-274-114, e-mail: biuro@wzorbud.pl

 Spokojna okolica  Spokojna okolica  Garaż podziemnyGaraż podziemny

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Kasy fi skalne on-line!

Oleśnica, ul. Kopernika 10 G (teren byłego POM-u). 
Tel. 602-771-432, 71-399-39-53, w godz. 8-16. 

SERWIS 
KOMPUTEROWY

OPTYK 

www.olesnica-optyk.pl

PIĄTEK BADANIE GRATIS*

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13

*przy zakupie okularów

PARA DO PARY! 

LUX SFERA

Kup parę soczewek progresywnych,
a drugą parę kupisz  z  rabatem 70%

Partner 
Oleśnica, ul. Rzemieślnicza 11 a

Zapraszamy w godzinach:  pn - pt 8-18, sobota 8-14, 
tel: 71 398-59-51;  Biuro: biuro@automixsc.pl

PROFESJONALNIE CZYŚCIMY 
KATALIZATORY I FILTRY DPF
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